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ACTA PLE NÚM. 4/01 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 26 
D’ABRIL DE  2001 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 26 D’ABRIL DE 2001 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia  
vint-i-sis d’abril de dos mil u, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
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Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 3/01, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 29 de març  d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
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 PROPOSTES D’ESMENES 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que a la pàgina 90, en 
el punt de precs i preguntes, posa: 
 
 “En primer lloc pren la paraula el Sr. Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’IC-V,....” 
 
 I, hauria de posar: 
 
   “En primer lloc pren la paraula el Sr. Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA,....” 
 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 ESMENES APROVADES 
 
 A la pàgina 90 en el punt de precs i preguntes, on diu:  
 
 “...com a Portaveu del Grup Municipal d’IC-V,...”, ha de dir“...com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA,...” 
 
 
 
 2.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els acords de la 
Comissió de Govern que a continuació s’indiquen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació, i a efectes de  la seva ratificació, 
es dóna lectura dels acords adoptats per la Comissió de Govern, en les 
sessions que s'especifiquen, el text literal dels quals és el següent: 
 
 
Sessió celebrada el dia 4 d’abril de 2001. 
 
PROPOSTA DE L'ÀREA D’URBANISME, HABITATGE I INFRAESTRUCTURES 
 
2.1.- Aprovar les modificacions introduïdes en el text del Conveni a subscriure 

entre l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, l’Autoritat del Transport 
Metropolità i Cristaleries Europeas, Sociedad Anónima Laboral.  

 
  
 “Vist l’acord de la Comissió de Govern de data 21 de març de 2001 
mitjançant el qual s’aprova el text del conveni a subscriure entre l’Ajuntament 
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de Cornellà de Llobregat, l’Autoritat del Transport Metropolità, i Cristalerias 
Europeas, Sociedad Anónima Laboral, en desenvolupament de l’acord plenari 
de data 22 de febrer d’enguany, pel qual s’aprova novament de forma inicial el 
projecte de Modificació Puntual del Pla General Metropolità de 14 de juliol de 
1976, a la carretera d’Esplugues en el tram comprès entre el carrer Lluís 
Muntades i l’Avinguda de Can Cors de Cornellà de Llobregat. 
 
 Vist que amb posterioritat a l’esmentada sessió de la Comissió de 
Govern s’han produït modificacions al text del conveni de referència, 
consistents en: 
 
- Modificació de la valoració de les instal·lacions existents i de la indemnització 

per l’extinció de l’activitat, que ascendia a la quantitat de dos-cents vint-i-
cinc milions de pessetes (225.000.000 pessetes), restant finalment en la 
quantitat de dos-cents vint-i-cinc milions dues-centes setanta-dues mil set-
centes vint pessetes (225.272.720,- pessetes). 

 
- L’apartat segon de la clàusula segona resta redactat de la següent manera: 

“Tramitar, segons la llei, l’alliberació de càrregues o gravàmens el terreny 
objecte de cessió en virtut de la seva cancel·lació prèvia o del seu trasllat a la 
finca amb aprofitament privat.” 

 
- La clàusula cinquena resta redactada com segueix: 

“Cinquena.- L’eficàcia del present conveni queda supeditada a la seva 
ratificació pel Ple de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i per la Junta de 
creditors de Cristalerias Europeas, S.A.L., convocada per a l’aprovació del 
conveni, proposada per la quebrada.” 

 
 Atès que l’adopció d’aquest acord és competència d’aquesta 
Comissió de Govern, en virtut de les delegacions efectuades per l’Alcalde 
d’aquest Ajuntament, mitjançant Decret 3532/99, de data 14 de juliol, el 
Tinent d’Alcalde d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, proposa a la 
Comissió de Govern, l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar les modificacions introduïdes en el text del 
conveni a subscriure entre l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, l’Autoritat 
del Transport Metropolità, i Cristalerias Europeas, Sociedad Anónima Laboral, 
reproduïdes en la part expositiva del present acord. 
 
 Segon.- Elevar els presents acords al Ple Municipal per a la seva 
ratificació.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que, fonamentalment, hi ha dos canvis que consisteixen en 
variar el preu en 200.000,- pessetes –estem parlant d’un assumpte que està 
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valorat en més de 200.000.000,- de pessetes-, i també d’un mecanisme legal, 
que en aquest cas, és la ratificació del conveni per la Junta de creditors la 
qual cosa no estava recollida en el conveni que es va aprovar.   
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació l'acord, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Llorens Luna Rodríguez. 
 
 
 
Sessió celebrada el dia 18 d’abril de 2001. 
 
ÀREA DE PLANIFICACIÓ, ECONOMIA I HISENDA 
 
2.2.- Aprovar l’adhesió al Pacte Territorial de Promoció Econòmica i Ocupació 

del Baix Llobregat, de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat. 
 
 
 “Vist el conveni aprovat per la Comissió de Govern de la Diputació 
de Barcelona en data 30 de novembre de 2000, on s’estableix el marc de 
col·laboració pel que fa a la planificació, gestió i seguiment d’estratègies per a 
l’ocupació, on es formalitza el Pacte Territorial de Promoció Econòmica i 
Ocupació del Baix Llobregat. 
 
 Vist que l’Ajuntament del Cornellà de Llobregat en forma part com 
entitat promotora, segons consten en el text del conveni de col·laboració 
subscrit entre la Diputació de Barcelona i la resta d’entitats promotores, 
segons consta en l’acord de la Comissió de Govern del propi Ajuntament de 
data 21 de febrer de 2001. 
 
 Vist que aquests Pactes Territorials es van dissenyar seguint les 
guies de la Diputació de Barcelona, per a la programació de les polítiques de 
promoció econòmica i ocupació 2000-2003, que emmarquen les línies 
estratègiques bàsiques de desenvolupament local. 
 
 Vist que per part de la Diputació de Barcelona es demana a totes les 
entitats promotores dels Pactes Territorials, un acord formal d’adhesió pels 
anys objecte del Pacte Territorial, així com el nomenament d’una entitat 
interlocutora com a representant i la designació de la mateixa Diputació de 
Barcelona, com administració representant del Pacte Territorial davant del 
Departament de Treball de la Generalitat de Catalunya, 
 
 Atès que l’adopció d’aquest acord és competència d’aquesta 
Comissió de Govern, en virtut de les delegacions acordades per aquest 
Ajuntament en sessió plenària que va tenir lloc el dia 29 de juliol de 1999, el 
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Regidor Adjunt de Treball proposa a la Comissió de Govern l’adopció dels 
següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar l’adhesió al Pacte Territorial de Promoció 
Econòmica i Ocupació del Baix Llobregat, de l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 Segon.- Designar a l’empresa municipal de Promoció Econòmica de 
Cornellà, SA (PRECSA), representant d’aquest Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, en el Pacte Territorial de Promoció Econòmica i Ocupació del Baix 
Llobregat, que actuarà com entitat interlocutora davant de la Diputació de 
Barcelona. 
 
 Aquesta actuació, comprendrà, entre d’altres, les funcions que 
siguin necessàries pel correcte desenvolupament de les actuacions derivades 
del Pacte, següents: 
 
 Centralitzar i vehicular les demandes i sol·licituds que plantegin els 
integrants del Pacte Territorial de Promoció Econòmica i Ocupació. 
 
 Coordinar i realitzar tota la tramesa d’informació (tècnica i 
administrativa) que sigui requerida. 
 
 Representar el Pacte en les comissions que s’organitzin per articular 
l’assistència tècnica i el seguiment de les accions. 
 
 Tercer.- Designar a l’Excma. Diputació de Barcelona com 
administració representant del Pacte Territorial de Promoció Econòmica i 
Ocupació del Baix Llobregat, davant del Departament de Treball de la 
Generalitat de Catalunya, pel que respecta a la convocatòria de subvencions 
relatives a les accions de desenvolupament local que promou la Direcció 
General d’Ocupació mitjançant Pactes Territorials per l’Ocupació. 
 
 Quart.- Notificar el present acord a la Diputació de Barcelona (Àrea 
de Promoció Econòmica i Ocupació) i al Consell Comarcal del Baix Llobregat, 
pel seu coneixement. 
 
 Cinquè.- Donar compte del present acord a la propera sessió del Ple 
per a la seva ratificació.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Juan Antonio García Díaz, 
com a Regidor de Treball, adjunt a l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, 
per manifestar que, en principi, l’acord té per objecte adherir-nos a aquest 
Pacte que s’està elaborant a través del Consell Comarcal, i, a la vegada, 
designar a l’interlocutor de l’Ajuntament davant la Diputació.  
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 Tot seguit se sotmet a votació l'acord, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 3.- Ratificar el decret de l'Alcaldia que a continuació s’indica 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació, 
es dóna lectura del Decret dictat per l'Alcaldia, el text literal del qual és el 
següent: 
 
 
 - Decret núm. 1715/01 de data 22 de març d’enguany.  
 
 
 “Aquest Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 3 de desembre de 
1999, amb el número 5869/99, i com a conseqüència de la nova organització 
derivada de la Corporació sorgida  de les Eleccions Municipals que varen tenir 
lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres integrants del Ple del 
Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat, modificat posteriorment per 
Decrets de l’Alcaldia números 2960/2000, de 8 de juny i 4534/2000, de 22 de 
setembre. 
 
 Atès que mitjançant escrit de la Secretària  del Consell Municipal de 
la Dona, de data 13 de març d’enguany, es sol·licita el nomenament de 
representants, titulars i/o suplents, de  diverses Entitats, en el Consell de la 
Dona de Cornellà de Llobregat. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,  
 

HA  RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5869/99, de 3 de 
desembre, relatiu als membres del Ple del Consell de la Dona de Cornellà de 
Llobregat, en el sentit següent; 
 
 - Nomenar Vocal titular del Ple del Consell de la Dona de Cornellà 
de Llobregat, en representació d’Esquerra Unida i Alternativa, a la senyora 
María González Caballo, en substitució de la senyora Carmen Arias Dobla. 
 
 - Nomenar Vocals, titular i suplent del Ple del Consell de la Dona de 
Cornellà de Llobregat, en representació de la l’Associació de Veïns La Gavarra, 
a les senyores, Dolores Márquez Hernández, que passa de ser suplent a titular 
en substitució de la senyora Concepción Alors Carmona, i de la senyora 
Lucrecia Gallardo Franco, com a suplent, en substitució de la senyora 
Márquez Hernández, que passa a ser titular. 
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 - Nomenar Vocal suplent del Ple del Consell de la Dona de Cornellà 
de Llobregat, en representació de l’Associació de Veïns de Sant Ildefonso, a la 
senyora María Galván Marín, en substitució de la senyora Alejandra Alvear 
Segura. 
 
 - Nomenar Vocal titular del Ple del Consell de la Dona de Cornellà 
de Llobregat, en representació de l’Associació de Familiars i Afectats per 
Drogodopendència ADELANTE, a la senyora Catalina García Gómez, en 
substitució de la senyora Juana Arcas Ferri. 
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Serveis 
Socials, Salut Pública i Dona d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-
presidenta i Secretaria del Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat, i a les 
persones interessades, als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 4.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits núm. 13/01 
per crèdit extraordinari i suplement de crèdit, amb càrrec al romanent de 
Tresoreria i baixes per anul·lació de despeses.  
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vista la necessitat de creació d’una partida nominativa a 
l’Associació de Veïns Almeda, per tal de procedir a l’atorgament d’una 
subvenció per al  projecte: “Tallers al Centre Cívic Almeda”, per un import de 
700.000,- pessetes. 
 
 Vist l’escrit del Consorci Local per al desenvolupament de les xarxes 
de telecomunicacions i les noves tecnologies “LOCALRET”, i vista la necessitat 
de suplementar la partida pressupostària 75.463A0.46701 –“Aportació a 
Localret”, amb un import de 393.290,- pessetes, per tal de fer front a 
l’aportació corresponent al present exercici. 
 
 Vista la necessitat de suplementar la partida pressupostària 
12.432C0.2210101 –“Subministrament aigua exterior”, amb un import 
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d’11.500.000,- pessetes, per tal de fer front a la despesa per consum d’aigua 
d’exteriors del present exercici. 
 
 Vista la necessitat de fer front a les despeses derivades de la Gestió 
Pla Biblioteques, corresponents a l’exercici anterior, per un import de 
500.000,- pessetes. 
 
 Vista la necessitat de creació d’una partida nova per tal de procedir 
a les indemnitzacions per responsabilitats per la demora en l’inici de la 
urbanització del PERI Alps per un import de 22.017.751,pessetes. 
 
 Atès el que disposa l’article 158 de la Llei 39/1988 i 35, 36 i 37 del 
R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableix l’article 12 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2001. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 

 
ACORDS  

 
 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits núm.  13/01   
per crèdit extraordinari i suplement de crèdit, amb càrrec al romanent de 
Tresoreria i baixes per anul.lació de despeses, que es proposa, d’acord al 
següent detall: 
 
 

ESTAT D’INGRESSOS 
 
                                                                                     Previsió                                                        Previsió 
Partida           Descripció                                                 inicial               Altes              Baixes                final   
 
71.87000 ROMANENT TRES.CREDIT EXTRAORD. 113.723.338 7.695.204 ------ 121.418.542 
71.87001 ROMAMENT TRES.SUPL.CREDIT 2.565.265 12.393.290 ------ 14.958.555 
71.37000 QUOTES URB./UBR.PERI ALPS 31.260.972 14.322.547 ------ 45.583.519 
 
 

ESTAT DE DESPESES 
 
                                                                                  Consignació                                              Consignació 
Partida                      Descripció                                          inicial              Altes             Baixes             final. 
 
62.463C0.48982 SUBV./AA.VV.ALMEDA C.CIVICS 0 700.000 ------ 700.000 
62.463C0.2260508 ACTIVITATS C. CÍVICS 8.323.000 ------ 700.000 7.623.000 
61.451E0.22706 C.P.S./GESTIÓ PLA BIBL. 2.000.000 500.000 ------ 2.500.000 
75.463A0.46701 APORTACIO LOCALRET 410.000 393.290 ------ 803.290 
12.432C0.2210101 SUBM.AIGUA EXTERIOR 14.790.000 11.500.000 ------ 26.290.000 
51.511.A02260303 IND.RESPONS./URB.PERI ALPS 0 22.017.751 ------ 22.017.751 
  TOTAL .................................  35.111.041 700.000 
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 Segon.-  Exposar al públic el pressent acord en els termes 
establerts en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora 
de les Hisendes Locals. 
 
 Tercer.-  El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que és una suplementació que s’ha 
de fer derivada de l’increment en el tema de l’aigua, una aportació que s’ha de 
fer a Localret, i una aportació que s’ha de fer a l’associació de veïns de 
l’Almeda per al Centre Cívic. 
 
 En total, indica,  són 35.111.041,- pessetes en altes, que 
s’autofinancien amb 700.000,- pessetes en baixes, i amb càrrec a romanent i 
suplement de crèdit els 19.000.000,- restants. 
 
 Els 14.000.000,- de pessetes de la urbanització d’Alps, i que és de 
22.000.000,- de pessetes, són per uns retards que s’han produït en les obres, 
i, per tant, hem hagut de fer front a aquesta responsabilitat se suposa que 
poden ser recuperables per quotes d’urbanització en un import de 
14.000.000,- de pessetes. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que li agradaria –donat 
que no es va arribar a fer en la Comissió d’Urbanisme, on li sembla que era el 
lloc apropiat-, que l’expliquessin el tema dels 11.000.000,- de pessetes, que 
creu que són els que han descompensat el rebut de l’aigua, i voldria que 
donessin una explicació més extensa del per què hi ha aqueixa diferència tan 
gran en un rebut d’aigua que sembla ser era de reg d’exteriors. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Ramon Salabert Parramon, com 
a President-Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i 
Hisenda, per contestar a la Sra. Espinosa i manifestar que ja va apuntar en la 
Comissió Informativa que li va quedar aquesta preocupació, i, a l’efecte, va 
sol·licitar un informe més exhaustiu sobre els rebuts de l’aigua. 
 
 L’única explicació és, simplement, el diferiment que hi ha en la 
forma de càrrec dels rebuts per les companyies, perquè si s’avalua, per 
exemple, el consum d’aigua que es va realitzar l’any 1998, i que va pujar a 
19.500.000,- pessetes, i el de l’any 2000 que va pujar a 21.000.000,- de 
pessetes, això vol dir que en consums, de l’any 1998 a l’any 2000, 
pràcticament no ha variat, i, el que passa és que aquest any es van 
pressupostar 14.790.000,- pessetes, i, aquestos pressupostos que es van fer a 
l’any 2001, es van fer tenint en compte la previsió de consum, però no els 
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rebuts que quedaven diferits d’un any a l’altre. Quan se suma, en qualsevol 
dels casos, no superarà els 21.000.000,- de pessetes, que vam tancar com a 
liquidació de consums d’aigua en l’any 2000. 
 
 Però, a part d’això, insisteixo, que està a disposició de qualsevol 
membre de la Comissió Informativa el detall de totes les diferents boques de 
reg de la ciutat, perquè, evidentment, era un tema que si hi havia aquesta  
descompensació també em va produir preocupació, però veient l’evolució dels 
consums en detall des de l’any 1998, pràcticament les xifres es mantenen en 
un increment en pessetes constants. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que en aquesta 
modificació de crèdit, també hi havia una quantitat important que és un 
càrrec que ens passava una empresa constructora pel retard d’unes obres, i 
no ens van explicar quines obres eren i per què s’havia produït aquest retard. 
       
 Acte seguit intervé el senyor Ramon Salabert, per contestar al Sr. 
Artís i manifestar que, com ja va anunciar en el seu moment, s’estimaria més 
que aquesta pregunta l’haguessin formulat -com ja va comentar- en la 
Comissió Informativa d’Urbanisme, però li agradaria que, en qualsevol cas, ho 
aclarís el Sr. Morlanes. 
 
 Seguidament pren la paraula Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que és conegut que vàrem tenir un problema seriós d’ocupació 
de Can Fairell, i com sempre fa l’Ajuntament, complint la Llei, vam tenir 
d’anar al jutjat i demanar el desallotjament, i això ens va portar mesos. 
 
 La peça de Can Fairell obria altres peces i aquest és un motiu 
important, i, per altra banda, el segon motiu important, és que s’ha trigat més 
del previst en què marxessin les persones de les cases que s’havien 
d’enderrocar perquè es fes la nova urbanització, i per això s’ha demorat tres o 
quatre mesos més, la qual cosa comporta que et vagis a nou mesos, perquè 
fins que la gent no ha tingut un altre lloc i ha pogut fer la sortida amb 
tranquil·litat, no hem volgut presionar. 
 
 El conjunt del retard ha sigut quelcom més de nou mesos i això ha 
fet que l’empresa demanés una indemnització de 87.000.000,- de pessetes, a 
la qual ens hem oposat, i nosaltres hem fet una valoració per la direcció de les 
obres molt més reduïa, import que s’ha ofert a l’empresa i que l’empresa ha 
acceptat. 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Sergi Fernández Mesa. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que, en qualsevol cas, vol assenyalar que l’Ajuntament paga 
una part d’aquest import i una altra la paguen els propietaris perquè la 



 12

urbanització la fan els propietaris, i l’Ajuntament paga, en tant que és 
propietari de terrenys, i això cal dir-lo perquè el retard no és atribuïble 
estrictament a l’administració però, òbviament, l’empresa constructora, 
d’acord amb la legislació de contractes  vigent té uns drets.   
        
     
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 5.- Ratificar el Text del Conveni de col·laboració entre l’Institut 
Català del Sòl i l’Ajuntament de Cornellà, per a la construcció 
d’habitatges de protecció pública al barri de Sant Ildefons. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist que d’acord amb les competències que té atribuïdes la 
Generalitat de Catalunya, a través de la Direcció General d’Arquitectura i 
Habitatge, el foment públic de l’habitatge constitueix un dels eixos 
fonamentals de la seva política d’habitatge, destinada a facilitar l’accés a 
aquest bé a les persones amb baixos nivells d’ingressos. 
 
 Vist que la Llei de l’habitatge regula, en el seu article 37, l’obligació 
a càrrec de la Generalitat, els ens locals i altres entitats públiques, d’establir 
les mesures de foment necessàries per facilitar als ciutadans l’exercici del dret 
constitucional a un habitatge digne, i, en aquest mateix sentit, preveu el seu 
article 46 que la promoció pública d’habitatges de la Generalitat s’efectuarà 
per mitjà de l’Institut Català del Sòl, establint convenis amb ens públics 
territorials. 
 
 Atès que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i l’Institut Català 
del Sòl coincideixen en la conveniència d’establir un acord de col·laboració 
que permeti la promoció pública d’habitatges mitjançant la celebració d’un 
Conveni. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
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d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents  
 
     ACORDS 
 
 Primer.- Ratificar el text del conveni de col·laboració  entre 
l’Institut Català del Sòl i l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, per a la 
construcció d’habitatges de protecció pública al barri de Sant Ildefons de 
Cornellà de Llobregat, signat per l’Alcalde de Cornellà de Llobregat i el 
Conseller del Departament de Política Territorial i Obres Públiques, en data 
23 de març de 2001.  
 
 Segon.- Notificar el present acord als interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen per manifestar que, com ja sabeu perquè la majoria dels portaveus 
veu estar a l’acte, el Pla d’habitatge que vàrem  acordar els Grups d’Iniciativa, 
Esquerra, Convergència, Mixt i PSC, recollia l’objectiu d’impulsar l’habitatge 
de lloguer i hi havia, si més no, dues promocions molt importants: una a Alps, 
de 100 habitatges, i una altra de 120 habitatges al barri de Sant Ildefons. 
 
 L’Alcalde ha signat un acord amb la Conselleria de Política 
Territorial pel qual l’Ajuntament aportarà el sòl perquè es puguin construir 
120 habitatges i la Generalitat de Catalunya, mitjançant l’Institut Català del 
Sòl, construirà aquests 120 habitatges. 
 
 Els terminis, previstos és que comencin les obres abans del 31 de 
desembre de 2002, i, suposo que, d’aquí a un any aproximadament, 
s’iniciaran els tràmits de selecció de demandes i adjudicació. Quan arribi el 
seu moment, el pròxim any, es farà una taula de cooperació entre Joventut, 
Política Territorial i l’Ajuntament, i es farà un barem objectiu d’adjudicació, 
però tot això queda per l’any vinent. I el més important és que el dia 15 del 
més vinent, començaran els habitatges de lloguer d’Alps i quan aquests 
estiguin més o menys acabats, començarà la promoció de Sant Ildefons. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per recordar al Sr. Morlanes que, 
malgrat que el PP no ha donat suport a aqueix document, sí ha donat el seu 
vot a aquests habitatges de Sant Ildefons i a tot el que s’està fent en temes 
d’habitatge a Cornellà. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 6.- Encarregar a l’Empresa Municipal de Desenvolupament Urbà 
de Cornellà, Societat Anònima, l’ocupació física de les finques incloses en 
el Polígon 2 del Pla Especial d’assignació d’usos del subsector Ribera-
Serrallo,  llevat dels terrenys propietat del Sr. Massagué, fins que es 
resolgui la peça separada de mesura cautelar incoada pel mateix en el 
recurs contenciós administratiu 284/00, i la gestió del projecte de 
l’equipament esportiu Ribera-Serrallo. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist que en data 15 de novembre de 2000 la Comissió d’Urbanisme 
de Barcelona aprovà el projecte d’expropiació pel sistema de taxació conjunta 
de les finques compreses dins el polígon 2 del Pla especial d’assignació d’usos 
del subsector Ribera-Serrallo, de Cornellà de Llobregat, la qual cosa, i d’acord 
amb el que estableix l’article 189 del Decret Legislatiu 1/1990, de 12 de juliol, 
pel qual s’aprova la refosa dels textos legals vigents en Catalunya en matèria 
urbanística, faculta a aquest Ajuntament per procedir a l’ocupació de les 
esmentades finques. 
 
 Vist el Decret de l’Alcaldia número 3839/2000, de data 25 de juliol, 
ratificat pel Ple Municipal en sessió celebrada el dia 28 de setembre de 2000, 
pel qual es postposa l’inici de les operacions de transformació física (que 
comencen amb l’acte d’ocupació) dels terrenys propietat del Sr. Massagué, 
com a  conseqüència del projecte d’expropiació del Polígon 2 del Pla Especial 
d’Assignació d’usos del subsector Ribera-Serrallo, de Cornellà de Llobregat, 
fins que es resolgui la peça separada de mesura cautelar incoada pel mateix 
en el recurs contenciós administratiu 284/00. 
 
 Vist l’article 2 dels Estatuts de l’Empresa Municipal de 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima, aprovats pel ple 
municipal en data 14 d’abril de 1987, el qual estableix l’objecte social de 
l’esmentada Societat. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
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Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents  
 
     ACORDS 
 
 Primer.- Encarregar a l’Empresa Municipal de Desenvolupament 
Urbà de Cornellà, Societat Anònima, la realització de l’acte d’ocupació física de 
les finques incloses en el Polígon 2 del Pla especial d’assignació d’usos del 
subsector Ribera-Serrallo, de Cornellà de Llobregat, llevat dels terrenys 
propietat del Sr. Massagué, fins que es resolgui la peça separada de mesura 
cautelar incoada pel mateix en el recurs contenciós administratiu 284/00. 
 
 Segon.- Encarregar a l’Empresa Municipal de Desenvolupament 
Urbà de Cornellà, Societat Anònima, l’execució del projecte de l’equipament 
esportiu i l’urbanització del subsector Ribera-Serrallo a Cornellà de Llobregat. 
 
  Tercer.- Notificar el present acord a l’Empresa Municipal de 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima, pel seu coneixement i 
efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que estem davant d’una nova etapa en el camí cap als 
equipaments del Parc Esportiu del Llobregat, i, si tot va bé, i sí que anirà bé, 
al llarg del mes de maig farem l’ocupació de totes les finques, a excepció feta 
de la finca del Sr. Massagué que va interposar un recurs demanant mesures 
cautelars, justament que no s’actués en el seu terreny i l’ajuntament va 
prendre la decisió de no fer-ho, fins que el jutjat es posicioni davant 
d’aquestes mesures cautelars o quan prengui una altra decisió. 
 
 Encarreguem a Emducsa, continua informant el Sr. Morlanes, la 
gestió amb la idea de què, a partir de què se’n prengui possessió dels terrenys 
aquest mes de maig, començaran les obres, primer de neteja i organització, 
després d’urbanització  i finalment, la construcció pròpia dels equipaments. 
Serà EMDUCSA i la seva estructura tècnica la que dirigirà les obres del Parc 
Esportiu del Llobregat.    
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que, com cada vegada 
que hem tractat aquest tema, nosaltres ens continuem oposant a qualsevol 
activitat o qüestió que s’aprovi relativa a aquest projecte, però a més, vull dir 
que encara no hem vist, ni hi és, i sembla ser que estarà per finals del  mes de 
juny, el projecte que el Sr. Sisa presentarà, -segons ens vas comentar-. No 
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obstant això, abans de què estigui el projecte, abans de saber les necessitats 
reals, ja s’ocupa i ja es comença a fer obres. 
 
 Podríem dir: tenim el projecte davant, el discutim i aleshores veiem. 
Però no, aquí comencem a actuar i després, quan vingui el projecte, actuem 
sobre els fets consumats. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que en el cas del Grup 
Municipal d’Esquerra, s’abstindran. Com sabeu, la posició d’ERC és la de 
donar suport al Govern de la Ciutat pel que fa a la construcció de les 
instal·lacions que s’hi projectaran, però a l’espera d’haver de concretar el 
projecte, i entenem que mantenim algunes diferències pel que fa al nombre de 
metres quadrats que s’expropien i als que realment se necessiten per a 
construir els equipaments. Ens abstenim a l’espera de poder ratificar 
l’abstenció, o bé,  acabar donant suport, o no, al projecte definitiu. 
 
 Acte seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup també 
s’abstindrà, perquè és cert que donen suport a la construcció d’aqueixa obra, 
però hi ha una cosa que no té clara i que li agradaria que li aclarissin i és que 
si per totes les finques que es van a ocupar, excepte la d’aquest senyor, estan 
tots el conflictes resolts, o, hi ha altres casos que també estan al jutjat. 
 
 I en el cas d’aquesta votació ens abstindrem perquè, pensem que, 
abans de començar el projecte, s’havia d’arribar a un acord amb els 
propietaris, perquè nosaltres sempre hem mantingut que progrés sí, però no a 
costa d’uns quants. Crec que primer s’ha d’arribar a un acord amb els 
propietaris dels terrenys, i després fer aqueix projecte que penso que està bé, i 
al que nosaltres donarem suport. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alberto García Llorente, 
com a  Portaveu del Grup Municipal Mixt, per manifestar que el seu Grup 
continuarà donant el suport i la confiança a l’Equip de Govern, i, per tant, 
votarem a favor. 
 
 Acte seguit intervé el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que, de continuar els raonaments de la Sra. Espinosa, podrien 
ocórrer dues coses. O possiblement passarien cents d’anys abans de fer 
l’equipament, o el seu company del Govern, el Ministre d’Hisenda, hauria obrir 
a Cornellà un crèdit il·limitat, perquè mantenir que no es faci un equipament 
fins que no s’arribi a un acord amb els propietaris, -que estan demanant 
milers de milions de pessetes-, i crec que és una mica com això del Pla 
d’Habitatge, o sigui, estar d’acord amb ell, però no donant-li suport, per allò de 
què no se’n digui que reconeguem que les coses es fan bé. Allò que passa és 
que després, el Pla d’Habitatge “camina” i s’ha de dir en el Ple que el Regidor ja 
sap que estem d’acord amb el Pla d’Habitatge, i la pregunta és, per què no ho 
signarien?. 
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 Nosaltres no podem a arribar a acords amb els 105 propietaris 
perquè les pretensions econòmiques són tan elevades que no podríem fer-ho, 
aleshores no queda més remei que seguir el tràmit que la Llei marca per a 
això. 
 
 La Generalitat ha aprovat l’ocupació dels terrenys, i ho executarem, 
però abans farem una cosa que no tothom fa, i és que oferirem la possibilitat a 
tothom de què cobri els diners en els quals està valorat el seu bé, amb 
independència de què després continuï el plet en defensa dels seus interessos 
que són legítims i que el Govern no ha de dir-hi res. 
 
 Sí dir-li que hi ha un alt nombre de recursos però que són de molts 
tipus. En el 99% dels recursos demanen més diners, -sempre hi ha alguna 
petita cosa, que si falta un metre o si està equivocat el propietari, però la 
immensa  majoria el que demana és molts més diners-, i també hi ha un cas, 
el Sr. Massagué, que s’oposa al planejament, a que la ciutat tingui aquests 
equipaments esportius. 
 
 Respecte a la intervenció del Grup d’ERC, soc conscient que 
Esquerra està a favor dels equipaments i espero que en els pròxims mesos 
siguem capaços d’aconseguir que pugui fer-ho públic votant a favor de les 
propostes, i per això treballarem.  
 
 I, pel que fa a la intervenció del Grup d’EUiA, dir-li que està confós, 
i procedir a aclarir-li breument els termes. Fins que comencem a construir les 
piscines, el poliesportiu, la zona de fitness, abans de tot això, s’ha de netejar, 
aplanar i fer la urbanització, és a dir, posar l’aigua, la llum, les voreres. Per 
tant, és lògic que tenint previst que les obres puguin començar l’últim 
trimestre de l’any, si no comencem immediatament a preparar els terrenys, 
quan arribi el primer trimestre de l’any, doncs no podríem començar. Per això, 
-no per cap instint malintencionat que saps que no ens caracteritza, sinó pel 
fet de què per a arribar al cim- s’ha de passar per la falda i després pujar cap 
a munt fins arribar al cim, per tant, s’ha de fer la urbanització abans que 
l’equipament. 
 
 Seguidament intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que el primer que s’ha de 
fer, -independentment del vostre punt de vista- és tenir el projecte, veure on 
s’ubica cadascuna de les instal·lacions. També vull dir que nosaltres estem a 
favor de les instal·lacions que siguin necessàries per a Cornellà, però el lloc 
d’ubicació és una altra qüestió a discutir. I hem plantejat en més d’una ocasió 
un altre tipus d’intervencions i d’accions, per exemple, la necessitat, -i ara 
està projectat gastar-se 19 milions de pessetes-, d’arreglar la piscina de Can 
Mercader. 
  
 Això, realment, és el que s’ha de fer abans de veure on s’ha d’ubicar 
cadascuna de les coses, i no ocupar-ho tot, i està demostrat que els 
equipaments estrictes  que a l’acord inicial hi havia -una piscina i un 
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polisportiu-, necessiten la cinquena part del terreny que es va a expropiar, i 
després vindran totes les coses que vulgueu, restaurants, zones d’aparcament, 
i moltes coses més. Per tant, no és estar equivocat en absolut. 
 
       Tot seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, 
abans, llegint l’acta del Ple del mes passat, -i sé que està corregida i posada en 
net perquè se’n vegi bonica-, vaig sentir una mica de vergonya, i no arribaré a 
l’extrem que se’n va arribar el mes passat,  però, li diré una cosa, allò que sí 
que està clar, és que jo he votat abans i després tots els projectes d’habitatge 
que crec que són beneficiosos per a la ciutadania de Cornellà, i no és amb la 
finalitat de fer propaganda.  
 
 En aquest cas, si tenen voluntat política d’arribar a un acord amb 
els propietaris, que estan en el seu dret a defensar el que és seu si creuen que 
és just, sempre hi ha un entremig i un estira i arronsa, una negociació, i es 
pot arribar més aviat. En els llocs on els interessa, segur que han arribat 
abans que en els altres llocs on tenen la certesa de què arribar  més tard, no 
els impedirà fer el projecte. 
 
 No digui que jo venc aquí fum ni històries, que no és així. Jo 
demano, i ho he demanat ara, abans, i fa molt de temps, que s’arribi a un 
acord en tots els llocs on s’ha de fer expropiacions, amb els propietaris dels 
terrenys que són els que pateixen les conseqüències del progrés d’aquesta 
ciutat, ja que els altres ciutadans reben el benefici. En tot cas, s’hauria de 
reconèixer que els seus terrenys estiguin valorats en allò que és just, perquè 
no dic que se’ls hi pagui a preu d’or, però sí allò que és just, i que s’arribi a un 
acord.    
 

 No entro, continua manifestant la Sra. Espinosa, si han demanat “el 
oro i el moro”, o no, o si vostè no els ha ofert allò que és suficient. Només 
demano acords, ho he demanat en Ribera-Serrallo i ho estic demanant també 
en la carretera d’Esplugues. 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per dir a la Sra. Espinosa, en nom dels seus companys i el seu propi, que li 
agrairem molt que no estigui tan agressiva i tan irascible com en el Ple passat, 
perquè va ser dur, i, per tant, gràcies per anticipat. A partir d’això, amb els 
equipaments passarà el mateix que amb els pisos, és a dir, ara, plantejarem 
“qüestions de folklore”, que “ens abstenim” perquè han de pactar amb els 
veïns, i quan els equipaments estiguin fets, defensaran amb insistència i diran 
que és per vostès que estan, però bé, això ja passa. 
 
 Sento molt, que cada vegada que traiem això, el Sr. Flórez digui el 
mateix, i jo tampoc puc deixar de dir exactament el mateix: hi haurà menys 
ciment possiblement  del que hi ha ara, hi haurà més arbres que ara, i tindrà 
una millor atenció. L’Equip de Govern no comparteix la teva pretensió de fer 
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Cornellà autosuficient des d’un punt de vista agrícola. Per tant, això serà una 
avantatja per a la ciutat, perquè la ciutat necessita instal·lacions d’aigua,  ja 
que els nostres nens estan aprenent a nedar fora de la ciutat, i tenim persones 
grans que no poden corregir defectes d’esquena perquè no tenen aqueixes 
piscines, i també perquè hi ha una aposta de qualitat. Aquí hi havia qui deia 
fa un any i escaig que faríem pisos i ja no ho diu ningú, perquè farem el que 
vàrem dir: una instal·lació esportiva que farà que la Ciutat de Cornellà sigui 
una millor ciutat per a viure les persones, perquè a les persones normals els 
hi agrada fer esport, anar a la piscina, fer fitness, passejar-se per un parc, i 
també ho necessiten, i com sigui que ho necessiten, el Grup Municipal que jo 
represento ho vam prometre a les eleccions, i ho farem. 
 
 Finalment intervé el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que en aquest punt es deixa aquest tema, del que no es ni la 
primera vegada ni serà l’última que parlarem d’aquí a què estiguin els 
equipaments fets, desgraciadament passarà molt de temps.   
 
     
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón, i, amb l’abstenció de la Portaveu del Grup 
Municipal del PP,  senyora Mª Isabel Espinosa Fernández; i, del Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
 
 
 
 7.- Aprovar inicialment el projecte d’expropiació pel sistema de 
taxació conjunta de les finques afectades per l’eixamplament de la 
carretera d’Esplugues, en el tram comprés entre el carrer Lluís Muntades 
i el límit del terme municipal, en execució de les previsions del Pla 
General Metropolità de 1976. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient incoat per a l’aprovació de la 1ª fase del projecte de 
traçat del tramvia/metro lleuger que discorre pel terme municipal de Cornellà 
de Llobregat, el qual va ser aprovat pel Ple Municipal inicialment i definitiva en 
dates 27 de juliol de 2000 i 25 de gener de 2001, respectivament. 
 
    Vistos els acords plenaris de dates 21 de desembre de 2000 i 29 de 
març de 2001, mitjançant els quals s’aprovà inicialment i definitiva la relació 
de propietaris, béns i drets afectats per l’expropiació, per l’execució de les 
previsions viàries del Planejament General Metropolità, a la Carretera 
d’Esplugues, en el tram comprés entre el carrer Sabina Mitjavila i Lluís 
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Muntades, de Cornellà de Llobregat, redactat per l’Arquitecte José Antonio 
Marín Sánchez de l’Empresa Municipal de Desenvolupament Urbà de Cornellà 
de Llobregat. 
 
 Vist l’expedient d’expropiació pel sistema de taxació conjunta de les 
finques afectades per l’eixamplament de la Carretera d’Esplugues, en el tram 
comprés entre el carrer Lluís Muntades i el límit del terme municipal, en 
execució de les previsions viàries del Pla General Metropolità de 1976, redactat 
per l’Arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa Municipal de 
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat. 
 
             Atès l’informe emès per la Cap del Departament Tècnic 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, segons el qual: 
 
   “L’expedient d’expropiació pel procediment de taxació conjunta, 
inclou per un costat els criteris adaptats per la valoració (Ley 6/1998, de 13 
d’abril, sobre régimen del suelo y valoraciones; Real decreto Legislativo 
1/1992, de 26 de Junio, por el que se aprueba el texto refundido de la Ley 
sobre régimen de suelo y ordenació urbana, en su articulado vigent; Ley de 
Expropiació Forçosa, de 16 de diciembre de 1954 y el Decreto de 26 de Abril 
de 1957, por el que se aprueba el Reglamento de la Ley): com a sòl urbà 
qualificat de zona de densificació urbana semiintensiva- subzona 2- (clau 13 
b) es considera un aprofitament de 1m2st/m2s i una repercusió de 70.000 
ptes/m2, valorant les edificacions, l’extinció dels arrendaments, i el trasllat 
d’activitats  i, per un altre,  els fulls d’apreuament individualitzats de cada 
finca formulades d’acord al que disposa l’article 202 i concordants del 
Reglament de Gestió Urbanística. 
 
 La valoració total de l’expedient d’expropiació pel sistema de taxació 
conjunta de les finques afectades (43) per vialitat a la Carretra d’Esplugues, en 
el tram comprès entre el carrer Sabina Mitjavila i Lluís Muntades, d’acord a 
les fulles d’apreuament, es de 313.749.620,- pessetes als propietaris del sòl, 
edificacions i  activitats, i 280.749.888,- pessetes als arrendataris (habitatges i 
locals comercials), això dóna una valoració total de l’expropiació de 
594.499.508, pessetes 
 
 L’expedient de taxació conjunta no fa referència al reallojament dels 
afectats per l’expropiació (ocupants legals dels habitatges, tan propietaris com 
a llogaters) tal i com estableix la disposició addicional quarta del Real Decreto 
legislativo 1/1992, de 26 de junio, por el que se aprueba el Texto refundido de 
la Ley sobre el Regimen del Suelo i Ordenación Urbana 
 
 L’expedient redactat, per l’arquitecte J. Antonio Marin Sanchez, 
d’acord al Decret legislatiu 1/90, de 12 de juliol, i al reglament de Gestió 
Urbanística, conté tota la documentació, tant gràfica com escrita necessària 
per la seva tramitació, llevat el reallojament, per tant a judici del tècnic 
signant es pot procedir a l’aprovació, d’acord al procediment establert als 
articles 189 i següents del Decret 1/90, tot i afegint en la memòria de 
l’expedient els drets del reallojament dels ocupants legals. 
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 Atès l’informe emès per la Secretària General de l’Ajuntament, 
segons el qual posa de manifest:  
 
 Que de conformitat amb el preuen els articles 189 i següents del 
Decret Legislatiu 1/90 de 5 de juliol, pel que s’aprova la refosa dels textos 
legals vigents en Catalunya en matèria urbanística, la Administració pot optar 
en l’expropiació per seguir un procediment individual per a cada finca o 
aplicar el procediment de taxació conjunta, que implica l’elaboració d’un 
projecte d’expropiació integrat per la documentació a que fa referència l’article 
202 del Reglament de Gestió Urbanística, el seu sotmetement a exposició 
pública per un període de 1 mes, a efectes de què els interessats, a quins han 
de ser notificats personalment les corresponents fulls de constrenyiment, 
puguin formular observacions i reclamacions concernents a la titularitat i 
valoració dels seus drets que, informats per l’Ajuntament mitjançant acord 
plenari, s’elevarà, junt amb l’expedient, a la Comissió d’Urbanisme de 
Barcelona de la Generalitat de Catalunya, per a la seva aprovació definitiva. 
 
 Que examinat l’expedient administratiu instruït a l’efecte, aquesta 
Secretaria considera que el mateix s’adequa formalment a les disposicions 
anteriorment esmentades però amb les següents precisions: 
 

A) Al estar afectades per l’expropiació habitatges, hauria de fer-se 
alguna referència en l’expedient al dret de reallotjament  a què fa 
referència la disposició addicional 4ª del Reial Decret Legislatiu 
1/92, de 26 de juny, pel que es va aprovar el Text Refós de la 
Llei sobre Règim del Sòl i Ordenació Urbana. 

 
B) Que en la mesura en que en el punt 2.1, s’exclouen 

d’indemnització els terreny afectats parcialment a vialitat, per 
haver hagut d’ésser objecte de cessió al seu dia o ser-ho en el 
futur, aquesta Secretaria considera que hauria de quedar més 
justificat i motivat a l’expedient aquest criteri, en la mesura en 
que segons diversos pronunciaments jurisprudencials entre els 
quals s’ha de destacar SSTS de 29-03-89, 25-05-93, 17-02-98 i 
27-04-99, aquestes porcions de terrenys han de ser en principi 
objecte de indemnització, per no haver-se formalitzat les 
oportunes cessions.” 

 
 Atès l’informe emès per la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, obrant en l’expedient. 
 
 Atès el que disposen els articles 189 a 196 del Decret Legislatiu 
1/1990, de 12 de juliol, pel qual s’aprova la refosa dels textos legals vigents a 
Catalunya en matèria urbanística, i els articles 201 a 204 del Reglament de 
Gestió Urbanística. 
 
           Atesos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
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d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents  
 
     ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment el projecte d’expropiació pel sistema 
de taxació conjunta de les finques afectades per l’eixamplament de la 
Carretera d’Esplugues, en el tram comprés entre el carrer Lluís Muntades i el 
límit del terme municipal, en execució de les previsions viàries del Pla General 
Metropolità de 1976. 
 
 Segon.- Sotmetre a exposició pública, pel termini d’un mes, 
l’esmentat projecte, mitjançant la inserció d’edictes al Butlletí Oficial de la 
Província de Barcelona, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i en un 
dels diaris de major difusió de la província, als efectes que durant aquest 
termini els interessats puguin formular observacions i/o reclamacions 
respecte dels seus drets, quant a la seva titularitat i valoració. 
 
  Tercer.- Notificar els presents acords individualment a cadascun 
dels interessats que es desprenen del projecte d’expropiació. 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que aquest té a veure amb el planejament necessari per 
a implementar el tramvia i es refereix al tram que va des de Lluís Muntades 
fins a Sabina Mitjavila. 
 
 Es tracta d’ampliar a 40 metres la carretera d’Esplugues per a fer 
compatible el pas del tramvia i el trànsit que tenim ara, i, a més, fer unes 
bones voreres perquè els ciutadans/nes puguin gaudir d’allò que, sens dubte, 
avui és el carrer –per així dir-ho- major de Cornellà. 
 
 L’expedient de taxació conjunta el que fa és que valora d’una sola 
vegada tots els béns i drets afectats i, en aquest cas, puja una mica més de 
mil milions de pessetes, i també recull les previsions del tractament que es 
donarà a les persones que tinguin dret a reallotjament. A qui tingui dret a 
reallotjament se li oferirà reallotjament, i si així ho desitgen, ho podran 
exercitar. Altres persones tenint dret a reallotjament, prefereixen la 
indemnització. Això vol dir que als aproximadament 30 propietaris 
d’habitatges que tenim en aquest àmbit, se’ls farà l’oferta i aquells que 
exercitin el dret, entre  la Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament de Cornellà, 
se’ls facilitarà aqueix reallotjament. 
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 Com he explicat en la Comissió Informativa, fins a la data, hi ha un 
bon ambient, llevat de comptades excepcions, i és de preveure que, un cop 
passat aquest tràmit, es comencin a produir un nombre important de mutus 
acords, és a dir, que hi hagi acord en la valoració dels béns entre la persona 
afectada i l’Ajuntament. 
 
 Molts dels béns són cessions que s’haurien de fer quan es 
construeix en altura i, per tant,  del que es tracta és d’una cessió anticipada. 
 
 Les fàbriques que estan instal·lades en la carretera han manifestat 
una predisposició magnífica i les altres activitats econòmiques, llevat d’alguna 
excepció, també. Per tant, ara es procedirà a l’exposició pública, i avançarem 
en el camí de mutu acord fins on puguem arribar. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que, com ja sabeu, en 
aquesta qüestió  m’havia abstingut, i ja havia explicat el per què, i és que hi 
havia una sèrie de qüestions que em preocupaven: l’afectació que això tindrà 
durant un temps, les obres i altres coses. A més, ara vull demanar que el 
projecte es pugui veure i discutir abans, perquè quan es puguin donar durant 
aqueix procés noves edificacions reculades, -com ha passat amb els pisos que 
hi ha al davant del Music Palace-, se’ls orienti perquè no facin el que han fet, o 
sigui, una vorera meravellosa, amb una quantitat d’arbres dels quals, una 
filera, si més no, s’haurà de treure, perquè queda afectada per l’ampliació de 
la carretera. 
 
 O, que tampoc passi, continua manifestant el Sr. Flórez, com hi 
havia passat anteriorment, que es van fer allotjaments per als contenidors i 
després, per les pròpies característiques, això no ha servit, i els contenidors 
continuen damunt la vorera. Tot això cal tenir-ho en compte, no només 
pensem en el tramvia sinó que pensem en tot, i que no se’n facin coses inútils. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
celebra que hi hagi aquest bon clima, i que això, ratifica l’idea de què, quan es 
posa bona voluntat, s’aconsegueix. I també, afegeix a l’igual que diu el Sr. 
Flórez, espera que treballem conjuntament el projecte, com crec que se’n farà, 
-és l’acostumat-, i estem disposats a donar suport, de moment, mentre no hi 
hagin problemes. 
     
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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 8.- Suspendre la concessió de Llicències d’obres per a la 
instal·lació d’estacions base i antenes de telefonia en tota la Ciutat, a 
excepció del Polígon Industrial de Cornellà de Llobregat. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist el desenvolupament del sector de les telecomunicacions que 
ha produït una demanda indiscriminada de llicencies d'obres, per la 
instal·lació d'antenes de telefonia, dins de l'entorn urbà que pot arribar a 
generar un gran impacte estètic i ambiental degut a la manca de normativa 
estatal i autonòmica que reguli les competències, les garanties necessàries, els 
condicionaments tècnics i els  criteris ambientals per a la instal·lació de les 
mencionades antenes. 
            
 Vist que figuren en tràmit de sol·licitud de llicències les 
corresponents a :  
 
Telefònica servicios móviles SAU, carrer Florida número 30 
Telefònica servicios móviles SAU, carrer Antoni Maura número 1 
XFERA  móviles, Societat Anònima, carrer Ramoneda, 13 
XFERA  móviles,  Societat Anònima, carrer  Domenech i Muntaner número 31       
Firsmark Comunicaciones España, S.A., carrer Rubio i Ors, 207. 
 
 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures de data  17 d’abril de 2001, posant de manifest 
que: 
 

“Cornellà amb un terme municipal reduït ( no arriba als set 
quilometres quadrats),  amb una gran concentració de les zones 
residencials i, amb un elevat nombre de llicències ja atorgades , 
l'efecte que pot causar en el paisatge urbà, juntament amb l'impacte 
ambiental, la no regulació de les citades instal·lacions, es el motiu 
de l'inici dels estudis previs per modificar puntualment les normes 
urbanístiques del Pla general metropolità que permeti regular les 
condicions per a la concessió de la llicència d'obres per la 
construcció d'estacions base i instal·lacions d'antenes de telefonia. 

 
D'acord a l'article 40 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel 
qual s'aprova la refosa dels textos legals vigents a Catalunya en 
matèria urbanística, estableix: " Els òrgans competents per 
l'aprovació inicial dels instruments de planejament general, 
especial, parcial o dels estudis de detall poden acordar, amb la 
finalitat d'estudiar-ne la formació o bé la reforma, la suspensió de 
l'atorgament de llicències d'edificació, em àmbits determinats, els 
efectes d'aquesta suspensió no poden durar més d'un any". L'article 



 25

41, del citat Decret, amb el seu apartat segon, estableix que les 
modificacions dels usos globals admesos en un sector constitueixen 
modificacions del règim urbanístic.” 

 
 Vist l’informe de la Cap d’Unitat Administrativa d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, obrant a l’expedient.  
 
  Atesos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta de tots el grups polítics  
proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 

 
ACORDS 

  
 Primer.- Suspendre per un període de tres mesos prorrogable per 
períodes iguals fins un màxim d’un any l'atorgament de llicències d'obres per 
la instal·lació d'antenes de telefonia, incloses les estacions base, en el terme 
municipal de Cornellà de Llobrega (llevat les zones que el Pla General 
Metropolità qualifica com a  zona industrial), per la Modificació puntual de les 
Normes Urbanístiques (ordenança reguladora, en sòl urbà, de les instal·lacions 
i usos de telefonia) del Pla General Metropolità, tal i com queda grafiat en el 
plànol adjunt. 
 
 Segon.-  Encarregar a un organisme independent la medició dels 
nivells  electromagnètics  provocats per aquestes instal·lacions. 
 
 Tercer.- Sotmetre l'esmentat acord  a informació pública mitjançant 
inserció d'edicte en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, el Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya i en un dels diaris de major difusió de la 
província, pel període d’un mes, als efectes de què durant aquest termini 
puguin formular-se les al·legacions que s'estimin convenients. 
 
 Quart.- Sol·licitar a la Generalitat de Catalunya i al Ministeri de 
Ciències i Tecnologia l’elaboració urgent d’una legislació adient, per tal de 
regular la instal·lació d’antenes i estacions base.  
 
 Cinquè.- Notificar el present acord a tots els interessats assenyalats 
a la part expositiva advertint-los que l’acord de suspensió suposarà la 
interrupció del procediment d’atorgament de les llicències sol·licitades.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que en el Ple del mes passat van haver-hi dues 
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preguntes dels companys d’ERC i d’EUiA sobre aquest assumpte, i vàrem dir 
que preferíem contestar per escrit.  
 
 En aquell moment, la Regidora-Delegada  de l’Àrea de Medi Ambient 
i Sostenibilitat, senyora Carmen Romero i jo mateix, ja estàvem buscant algun 
tipus de solució o d’intervenció en una situació que no és gens fàcil, i això és 
així perquè no existeix una normativa ni a Catalunya ni a Espanya que reguli 
la instal·lació d’antenes de telefonia mòbil i estacions base. 
 
 Una segona qüestió és que conflueixen elements de diferents tipus, 
des de l’interès de les comunitats que autoritzen la instal·lació de l’antena, al 
desinterès de les comunitats veïnes, i, en algun cas, d’alguna llicència que 
tenim actualment sol·licitada, l’interès del propietari de l’immoble que només 
és un, davant l’oposició de les persones que viuen en l’immoble que són 
llogaters. 
 
 Però, sobretot, pel fet de què no existeixen elements concloents, no 
hi ha cap acord de si és mala la influència de les antenes per al ésser humà, ni 
quan, ni a partir de quin nivell, ni quina distància. I aquest “no acord” sobre 
l’efecte d’aquestes instal·lacions sobre les persones unit a una manca de 
regulació, fa que estiguem al davant d’un tema, si més no, complicat. 
 
 També és veritat que en els darrers mesos hi ha una proliferació 
enorme de sol·licituds de llicències, i que aquestes llicències i aquestes 
instal·lacions, a banda de l’efecte  que puguin tenir sobre les persones, tenen 
un efecte sobre el paisatge urbà, sobretot, si proliferen en una quantitat 
excessiva pel seu volum  i per la pròpia orografia i dimensió del terme 
municipal de Cornellà. 
 
 Davant d’aquesta situació, l’Equip de Govern ha considerat que el 
més prudent, a l’espera d’una prompta normativa estatal i autonòmica, però 
en absència d’aquesta i davant de les discrepàncies manifestes entre 
determinats veïns de la nostra ciutat i de la inexistència d’una regulació 
estatal o autonòmica, i, per tant, s’ha decidit suspendre la concessió de 
llicències per a la instal·lació d’antenes de telefonia mòbil i estacions base. 
 
 Es fa per un període de tres mesos prorrogables fins a un any, que 
és el termini màxim que permet la Llei per a suspendre llicències 
urbanístiques quan s’inicia, l’estudi d’un instrument urbanístic que permeti la 
regulació d’aquestes llicències.  
 
 També, continua manifestant el Sr. Morlanes, a partir d’avui es 
procedirà a contractar a una empresa o a un grup d’empreses perquè realitzin 
mesures independents sobre l’efecte que pugui produir aquests tipus 
d’instal·lacions i els seus nivells en els veïns de l’entorn d’elles, i també 
proposem que es comuniqui l’acord al Govern d’Espanya i a la Generalitat de 
Catalunya, amb la petició expressa de què es promulgui, urgentment, una 
norma que garanteixi, tant el dret dels ciutadans/nes, com el dret que tenen 
les empreses que es dediquen a aquest tipus d’activitat. 
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       Amb aquest objectiu vàrem proposar en la Comissió Informativa 
prendre aquest acord, i aquest acord arriba al Ple com a proposta de tots els 
Grups que composen el Ple Municipal. 
 
  A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que s’alegren que les 
coses vagin ara per aquest camí, i que, com molt bé sabeu, en el Ple passat, el 
nostre Grup va presentar una pregunta arran que vam veure que en una 
Comissió de Govern del mes de febrer, es concedia una llicència urbanística 
per a la instal·lació d’una estació base al carrer Ramon Sala, i alarmats davant 
aquesta notícia, vaig presentar una pregunta a la qual se’m va dir que 
contestarien per escrit. 
 
 Posteriorment, el Grup Municipal d’ERC i nosaltres, conjuntament 
vàrem presentar una Moció que anava en el sentit de què es prenguessin una 
sèrie de mesures que, en part, són ara les que es proposen en aquest acord. 
 
 Només vull manifestar en primer lloc que fa uns dies, després de la 
Comissió Informativa, vam veure que hi havia una relació de deu instal·lacions 
que ja estaven efectuades i quatre llicències més ja concedides, i, fins i tot, si 
no és així, vull que ho corregeixis. Deia  el Sr. Morlanes, que les llicències que 
ja estaven concedides, tindríem problemes amb les empreses perquè podien 
presentar un recurs encara que no estiguin instal·lades per part d’aquestes 
empreses. 
 
 Això vull que quedi clar, i, a més, no sé de veritat si això, que no és 
cap cosa nova, si no hagués estat per aqueixa pregunta i per aqueixa Moció 
posterior, si això s’hagués reconduït. 
 
 Lamentem molt que fa dos mesos s’hagi fet tranquil·lament una 
concessió urbanística, s’hagin anat donant altres anteriors, i ara, arran del 
nostre posicionament, això es canviï.  
 
 Indubtablement votem a favor, però com molt bé ens vàreu dir quan 
vam demanar aqueixa relació, que la demanéssim per escrit, i jo ja ho vaig  
fer, -fa dos o tres dies que va passar pel registre-, i encara no la tenim, i volem 
saber totes les que hi ha ubicades, si són estacions o són antenes. 
 
 Vaig veure quan repassava sumàriament, que no hi havia cap en el 
carrer Mossèn Andreu, i allí està el monstre més gran de totes les que hi ha a 
Cornellà, és la que hi ha al damunt de Telefònica. I, vull dir que no hi ha 
efectivament cap legislació, ni aquí ni a cap lloc. S’estan fent estudis 
encarregats per l’Organització Mundial de la Salut, per la Comissió Europea, 
perquè això és una qüestió recent. Ara ha hagut una sentència a Àustria i 
també un acord a Salzburg, però hi ha una qüestió que es recomana des d’un 
principi:  alerta amb els col·lectius més sensibles de la societat, sobretot, 
embarassades, nens i nadons, i resulta que aqueix monstre de la Telefònica té 
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un col·legi a 100 metres, el de Sant Ildefons, un altre el Verge del Pilar, i, fins i 
tot, la pròpia Escola de Música que està també a uns 200 metres.  
 
 L’àrea d’influència és més gran, segons les dades que hi ha, i no ens 
quedem tranquils. No vull que ara aprovem això i ens quedem tranquils, ni sé 
si, fins i tot, el propi encàrrec que pugui haver-hi, ens donarà uns resultats. 
Crec que tots en això si que no pretenem, que algú ens posi galons. 
 
 Però a més, cal que la població sàpiga quins són aqueixos perills, i, 
a més, quines són les responsabilitats administratives i civils en el cas que 
afecti a tercers, perquè això sí que està legislat, qualsevol activitat o 
instal·lació que generi beneficis, les conseqüències que provoqui són 
responsabilitat seva i hauran de carregar amb elles, i fins i tot, puc dir que les 
pròpies companyies de segurs,  no volen fer segurs en aquelles cases.  
 
 Hi ha devaluacions en el preu dels habitatges que estan al voltant 
d’aquestes instal·lacions i per tant hi ha una disminució patrimonial, i hi ha 
moltes coses de les quals no podem deixar d’informar a tothom. 
 
 Al número 60 de República Argentina, s’ha instal·lat una i 
únicament hi ha un carrer pel mig del col·legi Torre de la Miranda, i no s’han 
tingut en compte aquestes coses, i, potser, no es coneixien totes, però, a partir 
d’ara, s’ha de veure que és el que se’n fa. Si algunes són tan perilloses per a 
alguns col·lectius, s’haurà de replantejar si amb tots els mitjans al nostre 
abast, som capaços de fer-la retirar, perquè encara que estigui col·locada, no 
es tracta de qualsevol cosa, i les pròpies comunitats han de saber molt bé que 
en cas d’afectacions a tercers, la responsabilitat civil els obligaria a pagar unes 
despeses que estarien molt per sobre dels beneficis que vagin a obtenir dels 
ingressos que els hi donin les companyies. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per confirmar que van retirar la Moció 
que havia entrat pel Registre, justament, perquè els assemblava que la 
proposta del Govern de la Ciutat acollia tot el que demanaven, i seria bo que 
aquest estudi es pogués fer aviat i que, d’alguna manera, s’intentés a través 
dels Grups Parlamentaris afanyar i presionar perquè, almenys, per part de la 
Generalitat de Catalunya, el decret arribés aviat. 
  
 Suposo, continua manifestant el Sr. Tardà, que de més enllà, potser 
trigarà més, però, si més no, tenir algun material perquè, en el fons, anem 
contra rellotge. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el nostre Grup l’any passat 
vàrem presentar una Moció conjuntament amb els companys d’Iniciativa 
demanant que es fes una Llei per a la col·locació de les antenes mòbils. 
 
 Aquest és un tema molt fàcil per crear alarma social ja que no està 
massa clar els efectes que les antenes realment comporten, però allò que és 
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evident és que el 80%, o més,  dels que som en aquesta sala, portem telèfon 
mòbil a la butxaca, i ens devem enfadar molt quan no tenim cobertura, però la 
cobertura aquesta la donen les antenes. Ara, el que falta saber és si realment 
afecta o no a les persones, i, segurament, afecten tant com ens bombardegen 
amb l’automòbil cada cap de setmana, amb els morts que hi ha en les 
carreteres, i ningú deixa el cotxe a casa. 
 
 Realment s’ha de regular, però no hi ha un criteri unànime, no 
només a Catalunya o a Espanya, sinó a tot Europa, en la forma de regular el 
tema de les antenes. Estem d’acord que, en principi, se suspengui durant el 
temps que es pugui la col·locació d’antenes i mentrestant, a veure si surt una 
Llei que ho reguli. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el 
seu Grup dóna suport a aquesta proposta, creu que és la correcta i esperaran 
a què aquests estudis també donin resultat perquè la veritat és que no es 
posen d’acord en tot aquest tema. 
 
 Considero que s’ha de ser prudents en aquest sentit i no crear 
alarma, si bé és cert, que cal procurar que les que estan al costat dels col·legis 
s’adoptin les mesures correctes, i ja sé que això s’ha demanat, i per part 
nostra ja es va demanar també, sobretot,  en el col·legi Els Pins, on hi ha una.  
 
 Crec que s’està preparant una Llei que ho recollirà, i el que fem és 
el correcte, demanar que s’acceleri el màxim possible, per tenir quelcom legal 
a on acollir-nos, atès que aquestes antenes, la majoria, estan posades en 
edificis privats, -en els quals no sé fins a quin punt podem intervenir quan són 
propietats privades-. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que sobre aquest 
tema voldria intervenir en el sentit de manifestar que li sembla molt bé que hi 
hagi unanimitat, en la proposta de suspensió de les llicències. I voldria 
comentar al Grup d’ERC, i al d’EUiA, que, efectivament, quan en el Ple del mes 
passat es va fer la pregunta, el Departament de Medi Ambient i el 
d’Urbanisme, ja estàvem treballant en el tema feia temps. 
 
 És un tema que ens preocupa com a Partit des de fa temps, i sobre 
el qual hem volgut mantenir una posició des del punt de vista de l’ecologia 
més que des de l’ecologisme, o sigui que, no hem volgut deixar-nos portar 
només per l’aprensió, per l’apreciació personal que poguéssim tenir sobre 
aquest tema, sinó sobre els apunts científics i tècnics i els resultats que pugui 
haver en aquest moment sobre la taula. 
 
 La veritat és que –com ells mateixos reconeixen- no hi ha res que 
ens indiqui que efectivament produeix uns perjudicis per a la salut, que són 
nocives per a la salut, ja que, en aquest moment, tots els estudis que s’han 
realitzat són sobre els efectes tèrmics que produeix en el cos, i no va més enllà 
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del que significa un esforç d’una persona que està realitzant un treball físic del 
tipus que sigui, perquè són pràcticament inapreciables. 
 
 En canvi, continua manifestant la Sra. Romero, totes les altres 
possibles alteracions del son o d’altre tipus fisiològic, en aquest moment, no es 
poden demostrar, depenen una mica de les característiques de cada persona, 
etc. 
 
 Per tant, la nostra posició era la de no crear alarma social, no 
difondre unes dades que no són científiques ni són encara demostrables al 
cent per cent, i en tot cas, crèiem que era responsabilitat de les associacions 
de veïns avisar a les comunitats que existeixen aquests riscos dels que parlava 
el Sr. Flórez, en relació a la responsabilitat civil a tercers, i, penso que no era, 
en cap moment, tema per a explicar-ho des de l’Ajuntament. 
 
 Suposo que el Departament de l’Ajuntament que concedeix les 
llicències, -que no és el Departament de Medi Ambient, s’ho dic al Sr. Tardà 
perquè ho tingui present- comprova que totes les antenes que s’estan 
col·locant estan homologades per Indústria, o sigui són antenes que tenen tots 
els permisos legals i oficials que es poden demanar, i suposo que ells ho 
corroboraran millor que jo, que són els que fan les comprovacions i els estudis 
pertinents abans de donar les llicències. 
 
 Quan es compleix amb la normativa i no hi ha cap recurs legal, 
perquè es pugui impedir aquests tipus d’activitats, i l’única defensa  que hi ha 
en aquest moment, és la que se proposa aquí, és a dir, suspendre les 
concessions de llicències en espera de què surtin les lleis pertinents, i em 
sembla que això és el que s’està fent i en el moment oportú, tot l’altre, podrien 
ser accions no responsables d’un Ajuntament, sinó que poden obeir a un altre 
tipus d’interessos. 
 
 Acte seguit intervé el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que aquest és un acord de tots i totes, per tant, tots tenim la 
responsabilitat de portar-ho endavant. 
 
 Anem en compte amb allò que diem perquè la gent som, per 
definició, poc racional davant de la salut, i molt més davant de la salut de la 
gent més dèbil, els nens, la gent gran, i  en aquest assumpte penso que hem 
pres totes les mesures que podíem prendre a data d’avui. 
 
 Intentem, en la mesura del possible, no contribuir a què hi hagi 
comportaments irracionals,  i en aquest sentit, demanaria el compromís de 
tots/es d’explicar que estem en el camí d’aconseguir una idea acurada del que 
està passant, i que tothom pot tenir la tranquil·litat que si hi hagués alguna 
situació que posés en perill la salut d’algú, el Govern de la Ciutat i tots els 
Grups, segur que faríem tot el possible per tallar-ho de cop. 
 



 31

 Per tant, si us plau, no fem anàlisis que puguin produir situacions 
d’alarmisme i de manca de racionalitat que no beneficiaria en darrera 
instància a ningú. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar, primer de tot, alerta 
amb les que es vagin a col·locar en zones industrials, perquè les zones 
industrials poden estar a cinquanta metres dels habitatges. També dir que 
nosaltres no deixarem d’informar als col·lectius que considerem afectats i als 
veïns, això és clar. 
 
 Les dades que es tenen són les que són, però això no ens ha de 
deixar tranquils, perquè en això es recolzen les empreses per a, en base a 
aqueixa manca de normativa, seguir actuant. 
 
 Hi ha molts supòsits de productes que durant un temps no s’han 
considerat perillosos, per exemple l’amiant, el plom, i moltes més coses, i 
després quan s’ha demostrat que ho eren, resulta que tot el que s’havia fet fins 
aleshores estava malament. 
 
 D’altra banda, moltes vegades s’hauria de crear alarma social i no 
tapar, les coses perquè no passa res. Si informar crea alarma social, doncs ho 
sentim molt, però és una obligació moral i política informar, i no ocultar 
perquè sinó sí que som nosaltres els autèntics responsables i nosaltres 
tindrem o podem tenir o tenim més informació que la gent que, ara mateix, no 
té res més que alguna notícia que pugui sortir pels mitjans de comunicació. 
 
 Tot seguit intervé el Sr. Alcalde, José Montilla, per manifestar que 
allò que no està prohibit, està permès, i penso que allò que hem proposat tots 
és el que toca, i és l’únic instrument que tenim davant d’un buit legal fruit de 
la no existència de normativa estatal ni autonòmica. 
 
 No s’ha de confondre, afegeix el Sr. Montilla, allò que és opinar i 
tenir opinió -que és legítim-, amb informar, que és una cosa diferent. Nosaltres 
no informarem sobre els perills de determinades coses mentre no hi hagi un 
informe del Ministeri de Sanitat que digui que tal cosa és perillosa, i, sens 
dubte, aquell dia que hi hagi l’informe ho farem, o quan hi hagi un informe de 
l’Institut Català de la Salut que ho digui. Mentre siguin articles d’opinió com 
succeeix amb el telèfon mòbil o gent que considera que el microones és un 
element molt perillós a casa, i, evidentment, no hi ha cap normativa del 
Ministeri de Sanitat que recomani que se’n retirin, i això per esmentar algunes 
coses. Per tant, nosaltres no informarem de coses de les que no hi ha 
evidències perquè tindríem responsabilitat, ja que les empreses se’ns podrien 
querellar, perquè afortunadament en un estat de dret, els ciutadans, les 
empreses i els particulars, tots tenen drets. Cadascú és lliure d’exercir el seu 
dret a opinar, i nosaltres, informarem si a qui correspon emet els dictàmens i 
els informes que sí que ens seria vinculants i, en aquell moment estaríem en 
obligació d’informar i prendre mesures. Tot l’altre seria, simplement, crear 
alarma social i, exposar-nos a què ens interposin una querella demà. 
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 No obstant això, polèmica al marge, estaríem d’acord en aprovar la 
suspensió de llicències i encarregar la mesura d’aquests nivells 
electromagnètics provocats per les instal·lacions, i esperem que els Grups 
Parlamentaris tinguin la iniciativa i la celeritat pertinent perquè, el més aviat 
possible, hi hagi una regulació que permeti que nosaltres puguem actuar, 
sense estar exposats a allò que he dit abans. 
 
 Intervé en aquest moment el Sr. Flórez per manifestar que, pel que 
fa al tema de la suspensió de les llicències concedides i que no estan 
instal·lades, per aquest costat, també hi podria haver querelles per part de les 
empreses, si les diem que “te la he concedit però ara te la retiro”, perquè una 
cosa són les que es presentin ara i una altra les quatre que hi ha concedides.           
 
 Tot seguit pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per a, 
dirigint-se al Sr. Flórez, indicar que suposa que es refereix a les que estan 
demanades, responent el Sr. Flórez que es refereix  a les quatre, a la qual cosa 
el Sr. Morlanes manifesta que una cosa és que estiguin sol·licitades i una altra 
és que estiguin concedides.  
 
  Hi ha quatre llicències en tràmit, que majoritàriament tenen 
defectes formals i, per tant, procedirem d’acord amb la Llei, i la Llei recull, 
entre d’altres coses, la retroactivitat de les normes o el principi de seguretat 
jurídica. Per tant, treballarem i esperarem a què es promulguin aviat aquestes 
lleis que necessitem per a donar una solució en positiu, ja que, en aquest 
moment, estem en una situació poc seriosa a tots els nivells. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció del Grup Municipal Socialista, en relació al servei de 
transport sanitari. 
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 MOCIÓ 
 
 
 “Des de l’entrada en funcionament (l’1de juliol de 2000 o l’1 
d’octubre de 2000, segons la comarca) del nou sistema de gestió del transport 
sanitari, han aparegut diversos problemes greus arreu de Catalunya que 
posen en entredit la correcta prestació del servei d’ambulàncies amb la 
rapidesa, qualitat, eficàcia, eficiència i equitat desitjables. 
 
 Fins la posada en marxa d’aquest nou sistema, la rapidesa de les 
ambulàncies no estava posada en qüestió. Hores d’ara, els ciutadans i 
ciutadanes tenen la percepció que els retards excessius es produeixen massa 
sovint. Tan les notícies aparegudes als mitjans de comunicació com el 
coneixement, moltes vegades més propers, de casos de dilatats retards en 
l’arribada de l’ambulància a una urgència sanitària, ha fet d’aquest tema un 
motiu de preocupació ciutadana.  
  
 El nou sistema es posà en marxa en convocar el Departament de 
Sanitat de la Generalitat de Catalunya, el mes de desembre de 1999, un 
concurs per a l’adjudicació del transport sanitari urgent i programat a 
Catalunya. Es dividia el territori català en 48 zones diferents a les que les 
empreses d’ambulàncies havien de presentar les seves ofertes. Aquest concurs 
es va portar a terme amb moltes mancances. La més important era el fet que 
es deixava en mans de les empreses que es presentessin al concurs proposar 
un pla funcional per a cada zona (nombre d’ambulàncies a cada lloc, la 
ubicació de les bases de les ambulàncies, el personal que s’hi destinaria, etc.).  
 
 Una altra mancança important del nou sistema és el fet que per a 
cada zona es va posar a concurs el transport sanitari urgent (urgències per 
malaltia i les derivades dels accidents de trànsit i laborals) conjuntament amb 
el servei programat (aquell que es fa per portar malalts impossibilitats a 
rehabilitació, a l’hospital per a visita, operació o proves, a diàlisi, etc.). El fet 
que siguin les mateixes ambulàncies les que han d’atendre les urgències que 
les que fan els trasllats programats comporta que hi hagi uns buits importants 
en l’assistència urgent en aquells llocs que disposen de pocs vehicles. Per tant, 
separar aquests dos serveis resulta del tot fonamental per garantir l’atenció de 
les urgències amb un nombre d’ambulàncies que permetin complir els temps 
de resposta recomanats per l’Organització Mundial de la Salut quan hi ha una 
urgència mèdica.  
 
 En el cas concret de la nostra ciutat, com ja vam manifestar en una 
anterior moció d’aquest ple, el servei s’ha vist mermat pel fet que no es disposa 
d’una base d’ambulàncies a la nostra població. Quan el servei l’efectuava Creu 
Roja, abans de la nova adjudicació del concurs, la seu de les ambulàncies era 
a la ciutat, donat que és a on hi havia la seu de l’Assemblea corresponent de 
Creu Roja.  
 
 En tots aquests mesos, els diferents serveis de l’Ajuntament han 
anat rebent moltes queixes de retards en l’assistència per part de les 
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ambulàncies, tant per a serveis urgents com per a serveis de transport sanitari 
programat.  
 
 Per tots aquests motius, el Grup Municipal Socialista proposa al Ple 
de l’Ajuntament l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Reclamar al Govern de la Generalitat, en virtut de les 
competències que li són atribuïdes, l’establiment dels mecanismes necessaris 
de planificació, coordinació i control del transport sanitari urgent a Catalunya, 
de manera diferenciada del transport sanitari programat, per tal de garantir la 
correcta prestació de tots aquests serveis amb rapidesa, qualitat, eficiència, 
eficàcia i equitat. 
 
 Segon.- Reclamar al Servei Català de la Salut l’establiment d’una 
base d’ambulàncies a la nostra població per a donar servei al nostre municipi 
amb la qualitat i la rapidesa necessària en el trasllat urgent de malalts. 
 
 Tercer.- Instar al Departament de Sanitat a millorar 
substancialment la coordinació de les urgències sanitàries i de les 
emergències, potenciant de manera efectiva el telèfon-servei 061 com a centre 
coordinador i de mobilització de recursos sanitaris.  
 
 Quart.- Donar trasllat d’aquest acord a la Conselleria de Sanitat i 
Seguretat Social de la Generalitat de Catalunya, al Servei Català de la Salut i 
al Parlament de Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Martínez Flor, com a Regidor-Delegat de 
l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, es fa una explicació de la Moció, 
manifestant que aquesta és una Moció que es basa en la problemàtica que 
diversos ciutadans i els propis serveis municipals, han detectat en el tema de 
les ambulàncies. 
 
 Com tots sabeu, des que  a l’octubre de l’any 2000, es va adjudicar  
per part de la Generalitat, el nou sistema de transport sanitari tant urgent 
com programat, hem sofert a la Ciutat una sèrie de problemes, o retards quan 
hi ha un accident, o s’ha de fer un transport, i encara que és veritat que d’un 
temps ençà, això ha disminuït una mica, encara va succeint amb massa 
quotidianitat el fet de què es truqui a una ambulància per part d’un particular 
o de la Guàrdia Urbana, i aquesta ambulància trigui molt en venir. 
 
 Altra de les coses que recull la Moció és que quan van aprovar 
aquest tema a la nostra Comarca, a Cornellà hi havia  una central 
d’ambulàncies, i nosaltres, des del Grup  Municipal Socialista, vam fer una 
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pregunta a un parlamentari nostre i li van assegurar que en el CAP de Sant 
Ildefons hi havia un centre d’ambulàncies. 
 
 El problema, continua manifestant el Sr. Martínez, és que les 
ambulàncies no venen d’allà, continuen venint de Sant Boi. Al CAP de Sant 
Ildefons el que hi ha són uns cotxets per portar als metges d’urgència de 
l’ambulatori, però el que no hi ha és la central d’ambulàncies que és el que 
faria que aquestes vinguessin amb celeritat en el cas d’un accident. 
 
 Per altra banda, el fet de que el transport sanitari urgent i el 
programat, continuïn junts, perquè, a vegades, les ambulàncies estan fent uns 
serveis programats, i si es produeix més d’un accident, evidentment, no tenen 
ambulàncies suficients. 
 
 Aquest problema també diuen que ho estan arreglant, però, de 
moment, no ho han arreglat, i nosaltres creiem que l’única manera possible 
d’arreglar-ho, en la nostra ciutat i en d’altres ciutats de l’entorn, és el fet de 
tenir la central d’ambulàncies -que teòricament està en el Cap de Sant 
Ildefons-, que, realment, hi sigui, que no sigui només sobre el paper. I també 
que el tema del transport urgent i el  programat estiguin separats de veritat, 
perquè, de moment, per a una cosa i per a l’altra, s’ha de trucar al 061, que és 
la mateixa central. 
 

 A continuació intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que, si recordeu, fa uns mesos va 
morir una persona a la cantonada del carrer Miquel de Roncalí-Murillo, -
evidentment, ningú pot afirmar que sigui atribuïble al retard amb què va 
arribar l’ambulància- però recordo que, arran d’aquella mort i arran també 
d’altres queixes que hi havia hagut d’alguns ciutadans, tenint en compte que, 
a més, en d’altres poblacions, hi havia hagut casos semblants, -fins i tot de 
més greus que s’havien reflectit a la premsa-, vam presentar una Moció 
conjuntament amb Esquerra Unida. Allò que veníem a dir és el mateix que diu 
aquesta Moció, és a dir, ens queixàvem del mal funcionament i de què, 
d’alguna manera, el nou sistema, si més no, no havia introduït millores, més 
aviat, s’observava un cert deteriorament respecte al servei anterior.  
  
 Es va discutir sobre la privatització, i sobre el servei públic. Ara, no 
recordo exactament els termes exactes de la discussió, però sé que es va 
discutir prou, i, a més a més, darrerament, en algunes poblacions de la 
Comarca i alguna de l’Anoia, hi ha hagut algun cas molt greu.  
 
 És evident, continua manifestant el Sr. Tardà, que per fets 
nombrosos, perquè s’esdevenen arreu, hi existeix un dèficit extraordinari. Vull 
dir que em sembla que, com que això arriba per segona vegada, “reclamar, 
reclamar, instar i donar trasllat”, em sembla que amb això, no n’hi ha prou. 
De fet, això ja vam dir-ho fa uns mesos, no sé si era exactament el mateix, 
però bé, és igual. 
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 Que reclameu al Govern de la Generalitat, em sembla perfecte, és la 
nostra obligació, reclamar al Servei Català de la Salut, més encara, perquè és 
la manera de concretar la reclamació. Instar al Departament de Sanitat, 
evidentment, són els responsables, i, donar trasllat, doncs sembla també bé. 
Els quatre punts “van a missa”, però em sembla que, justament perquè és la 
segona vegada que passa en el plenari, considero que falta un cinquè punt,  
que és un pas endavant, hem de pressionar una miqueta més. Penso que la 
societat civil de la ciutat, entitats, col·lectius professionals del món mèdic, 
col·lectius de persones propenses a utilitzar serveis d’aquest tipus –per 
exemple, penso en la gent gran-, hauríem d’intentar implicar a aquelles 
persones que poden sentir-se més afectades, tot i que evidentment, tothom 
sap que en qualsevol moment es pot veure immergit en una situació crítica. 
De manera que considero que aquí cal un cinquè punt, que seria “Fer arribar 
...”  -ja sé que som els representants legítims de la ciutadania-, però aquí crec 
que cal implicar alguna cosa més, i, en aquest cas, cal implicar a d’altres 
col·lectius, i que ha d’haver-hi un full on hi hagi tots els casals d’avis que 
signin, això els sindicats, les associacions de veïns. És a dir, que signi tota 
l’artilleria que tenim ciutadana. Serà poca o molta, però diguem la “ciutat civil” 
de Cornellà, sinó, em sembla que com és la segona vegada que això passa pel 
plenari, i  més o menys, ens queixem del mateix, crec que això té poc 
armament. 
 
 Em sembla que hauríem d’intentar afegir-hi un punt, i se m’acut 
fer-ho viure  als col·lectius afectats, i s’hauria d’incorporar la reclamació a les 
diferents entitats i organismes depenents  de la Generalitat de Catalunya, i 
fer-los arribar aquesta veu. Fins i tot, convocar als ciutadans que enviïn 
cartes, telegrames, correus electrònics. Crec que hem d’anar una mica més 
enllà, amb una mica més d’enginy i no limitar-nos a això que sembla -no 
voldria dir per cobrir la papereta, perquè evidentment és sincera la Moció, 
perquè ja la vam  compartir l’anterior-, però amb això no n’hi ha prou. 
 
 No parlo de mobilitzacions ni de fer cap manifestació, -que de tant 
en tant no aniria malament fer alguna- però, alguna cosa més  que això, sí. 
Nosaltres la votarem,  aixecarem  el dit, però no ens ho acabem de creure. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que al seu Grup no els 
consta que el servei sigui tan deficient com aquí es vol donar a entendre. És 
possible, indica, que en algun cas concret, s’hagi produït algun retard, però no 
és tan habitual com per a mobilitzar a la població, perquè sinó s’hagués 
mobilitzat de per sí si cada dia tinguéssim retards d’una hora en el servei, o 
sigui, que no crec que sigui així. 
 
 Pel que respecta al primer punt de la Moció, afegeix el Sr. Artís, la 
Regió Sanitària de la Costa de Ponent ja ha fet la diferenciació entre el 
transport sanitari urgent i el programat, o sigui que, teòricament, ja està fet.  
 
 Respecte a l’altre punt en el qual es reclama una base 
d’ambulàncies, realment, com han dit, ja està des de l’octubre de l’any passat 
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al CAP de Sant Ildefons, i, teòricament, allà n’hi ha una ambulància les 24 
hores del dia, a més de tres ambulàncies més, que estan en zones pròximes, 
que són l’Hospital de Sant Joan de Déu, l’Hospital de la Creu Roja i 
l’Oncològic, i acudeixen quan és necessari. 
 
 D’altra banda, el telèfon d’urgència, el 061, està funcionant des del 
5 de març de 2000 a tota la regió sanitària, o sigui, em sembla que estiguem 
parlant de coses diferents. Com a dades d’informació general, diria que l’any 
passat la despesa pel transport sanitari va ser de set mil vuit-cents milions de 
pessetes, és a dir, un 11% més que l’any anterior. Per tant, es destinen 
recursos, i és possible que no siguin suficients, però són aquests.  
 
 També cal que quedi constància que cada minut a tota Catalunya 
es reclama el servei d’una ambulància, i és possible que a Cornellà mateix, si 
se’n dóna el cas que tres persones a la vegada sol·liciten una ambulància 
urgent, hi hagi un retard, però el servei, segons ens consta a nosaltres, i, per 
les reclamacions que hi han hagut, mai passa del quart d’hora o vint minuts. 
Nosaltres no estaríem d’acord amb aquesta Moció perquè crec que no s’ajusta 
a la realitat de Cornellà. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, en l’altra Moció 
vam votar en contra perquè vam creure que s’havia de donar temps, perquè 
feia poc que s’havien fet les concessions i s’estaven posant a punt, i crec 
recordar que va ser això. 
 
 Com diu el Sr. Artís, afegeix la Sra. Espinosa, també penso que 
sembla que estem parlant de dos coses diferents, i no sé qui té la raó, perquè 
el Sr. Martínez diu que no hi ha ambulàncies i el Sr. Artís diu que sí que n’hi 
ha. Allò que sí tinc clar és que la sanitat de la nostra gent és una cosa tan 
prioritària i també la nostra pròpia que crec que no s’ha de fer demagògia 
sobre això ni tampoc amagar el cap sota l’ala, si està succeint de veritat. Però, 
al mateix temps que s’ha de reclamar –sens dubte, no comparteixo l’idea 
d’anar a la guerra, perquè a mi les guerres no m’agraden, ni els armaments 
tampoc- considero que es poden demanar les coses i comprovar i fer que 
funcionin si és veritat que existeix aqueixa base d’ambulàncies. Això sí que ho 
demanarem, però, al mateix temps, crec que també s’ha de demanar que 
funcionin altres coses a la ciutat: s’ha de demanar que quan els ciutadans i 
ciutadanes de Cornellà sol·licitin la presència de la Guàrdia Urbana, hi hagi 
un servei de la Guàrdia Urbana, i, moltes vegades, no està passant això. A 
vegades, és tan necessària la presència d’una ambulància com la d’un cotxe 
patrulla, i a vegades, ens trobem que en la nostra ciutat hi ha només un cotxe 
patrulla per a tota la ciutat. 
 
 O sigui que està bé reclamar a la Generalitat les ambulàncies ja que 
és una cosa prioritària, però també aprofito per dir que prenguem exemple i 
tinguem també servei de Guàrdia Urbana a la ciutat, que crec que és bastant 
deficitari. 
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 Nosaltres, continua manifestant la Sra. Espinosa,  aquesta vegada 
sí que donarem suport a aquesta Moció, -encara que el Sr. Morlanes somrigui-
. Crec que la sanitat i la salut de les persones té prioritat davant qualsevol 
partit polític. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Alberto García Llorente, com a  
Portaveu del Grup Municipal Mixt, per manifestar que si en el CAP de Sant 
Ildefons hi ha una ambulància, o bé està molt amagada, o és miraculosa, 
perquè jo visc al costat i puc assegurar al Sr. Artís que d’ambulàncies gairebé 
gens, potser alguna de trasllat perquè ha de venir d’un altre lloc. Nosaltres 
votarem a favor de la Moció perquè considerem que són bons tots els punts 
que s’han comentat, encara que, com diu el Sr. Tardà, potser es podria arribar 
un poc més enllà, però ja que està així plantejada, nosaltres votaríem a favor. 
 
 Seguidament intervé la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que el seu Grup, tant en 
el Parlament de Catalunya com nosaltres mateixos aquí, ja ens vam 
manifestar des de l’any passat sobre aquest nou sistema de gestió del 
transport sanitari, perquè ja vèiem que era insuficient i que podia ocasionar 
molts problemes, i, de fet, sense entrar en la casuística ni en l’anècdota, 
realment, quan ho necessites no ve. I els 15 o 20 minuts, que diu el 
representant de CiU, quan tens una urgència mèdica, és molt, no és poca 
cosa, quan en cotxe particular es pot trigar, com a màxim, en arribar d’un lloc 
a un altre 7 minuts, 5, o 4, depèn d’on siguis. 
 
 Crec que la Moció està plantejada en els termes que s’han de 
plantejar, perquè són reals, s’ajusta a la realitat actual de Cornellà i estaria 
d’acord amb el representant d’ERC, en fer-la, fins i tot, una mica més dura. 
Penso que ja s’ha comprovat suficientment que aquest servei no funciona no 
només aquí a Cornellà sinó que a totes les rodalies de Barcelona, passa el 
mateix com s’ha vist per la premsa i fins i tot, particularment ho he pogut 
comprovar a l’àrea del Vallès. Realment no sé que més ha de pensar la 
Generalitat, no sé que més estudis s’han de fer per canviar aquest tipus de 
gestió o per proveir-la de més dotacions de les que tenen ara, perquè 15 o 20 
minuts quan una persona té una urgència o una malaltia greu o s’ha caigut o 
ha sofert un accident, és molt. 
 
 Tot seguit el senyor Antonio Martínez Flor, com a Regidor-Delegat 
de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, manifesta que pel que fa a la 
intervenció del Grup d’ERC, des de la Moció que es va presentar a iniciativa 
seva i d’EUiA, ha millorat una mica el servei. Per tant, nosaltres proposem una 
moció sense “llamar a arrebato” a la mobilització  ciutadana -que no és una 
mobilització en aquest cas, sinó a implicar a totes les entitats de la ciutat-, 
perquè una mica de cas ens van fer, i se suposa que aquesta vegada ens faran 
encara més, sobretot, si té el suport unànime dels grups aquí presents. 
 
 Quant a la intervenció del Grup de CiU, -en aquest cas, em sembla 
que no ha parlat com a Grup de CiU, sinó simplement com a representant del 
Govern de la Generalitat a la Ciutat, no com a regidor d’aquesta Ciutat, ja que 
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manegem arguments molt estranys-, manifestar dues coses. La primera que si 
ell considera normal haver de tenir un accidentat o un atropellat al carrer, 15 
0 20 minuts esperant, doncs no sé que dir-li. Normalment la Guàrdia Urbana 
acaba ficant-lo al cotxe i traslladant-lo, perquè no pot estar 20 minuts tirat al 
carrer. 
 
 Pel que fa al centre d’ambulàncies de Sant Ildefons, nosaltres hem 
fet una cosa molt senzilla que és trucar per telèfon i preguntar si tenen un 
centre d’ambulàncies, i ens diuen que no tenen. 
 
 De totes maneres, afegeix el Sr. Martínez, si passes pel Cap de Sant 
Ildefons, veuràs que hi ha quatre places per aparcament, i has dit que 
normalment hi és l’ambulància d’urgències més dues o tres a d’altres pobles, i, 
normalment, el que hi ha són cotxes de metges, amb molt emprenyament per 
la meva part, perquè moltes vegades he dit a la Guàrdia Urbana que allò no és 
per a cotxes de metges sinó per a urgències. 
 
 Només has de fer això Sr. Artís, truca a l’ambulatori i pregunta on 
és el centre d’ambulàncies, i et diran que no saben que és això, -que és el que 
em vam fer a mi- hem trucat abans d’entrar al Ple, i no saben de què va. 
 
 I pel que fa al que diu la representant del PP, en relació als serveis 
de la Guàrdia Urbana, de què a Cornellà hi ha un cotxe, no és cert. 
Normalment tenim tres patrulles en tots els torns. El que sí és cert és que si 
no haguéssim de suplantar tant a la Policia Nacional en la nostra ciutat, 
probablement, per a les funcions de la Guàrdia Urbana podríem dedicar més 
temps. 
 
 Allò que passa és que si la Guàrdia Urbana té tres patrulles, 
normalment la Policia Nacional no té ni una en la nostra Ciutat, i si la 
Guàrdia Urbana no se n’hagués d’ocupar, per exemple, d’una tasca com és 
portar les mostres del jutjat al laboratori perquè la Policia Nacional no té 
vehicles per fer-ho, probablement, aqueixa patrulla no estaria fora sinó que 
estaria en la ciutat. I això sense comptar quan la Policia Municipal ha 
d’intervenir en temes de drogues, etc., quan no és normal i molts dels serveis 
que truques a la Policia Nacional, que per cert, la majoria dels nostres 
ciutadans ja ni truquen, perquè saben que no serveix per a no res, acostumen 
a trucar a la Guàrdia Urbana i, altres vegades, des de la Policia Nacional ens 
ho passen a nosaltres. Jo ho visc diàriament. 
 
   Tot seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
dirigint-se al Sr. Martínez, expressar que en aquest cas no compartiria el seu 
qualificatiu. 
  
 Acte seguit intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar que la informació que tenen no és 
la mateixa que té el Regidor i que ja la comprovarà però, en principi, voten en 
contra d’aquesta Moció, perquè creuen que el servei sempre es pot millorar, 
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però que és un servei, potser, millor que el que hi havia anteriorment, i que si 
les ambulàncies no estan a la base, és perquè estan de servei. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que vol que quedi 
constància d’allò que ha dit el Sr. Tardà, i que ell li dóna suport i considera 
que seria millor anar més enllà  i que encara tindrien més força. 
 
   
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra del Portaveu del Grup Municipal de CiU,  
senyor Nèstor Artís i Villena 
 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Municipal d’EUiA, referida a què el Club 
d’Atletisme Can Mercader, pugui disposar d’un espai per ser utilitzat com 
a vestidor en el parc de Can Mercader.   
 
 MOCIÓ 
 
 “En diferents ocasions hem manifestat les nostres queixes i 
requeriments perquè el Club d’Atletisme “Can Mercader de Cornellà” se li 
facilités un mínim habitacle on puguin mudar-se’n i deixar la roba mentre 
entrenen. 
 
 L’esmentat Club, de caràcter completament amateur, té cada dia 
més socis (atletes), -avui ja són més de 140- i els seus èxits esportius són 
freqüents i dignes, entre els que destaquen els de marató i mitja marató per 
equip (encara que, segons ells, això no és el més important) 
 
 Com ells manifesten amb orgull, el seu objectiu és crear bona 
harmonia  i passar-ho bé, al temps que realitzen una activitat saludable que, a 
més, els permet portar per totes parts, amb dignitat, el nom de Cornellà. 
 
 Com hem manifestat en altres ocasions, aquest club té per local 
social i vestidor, “un banc del parc”, la qual cosa hauria de ser per a tot 
nosaltres, com a mínim, motiu d’enrojolament. 
 
 Atès que ara s’ha instal·lat en el parc un WC d’accés amb monedes i 
els antics han quedat desocupats  
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PROPOSEM 
 

 Primer.- Que aquest Ple aprovi adequar l’espai en el que hi havia 
els anterior serveis, per a ús del club. 
 
 Segon.- Que se’ls convoqui a una reunió i se’ls informi d’aquesta 
decisió, amb la voluntat de tractar amb ells, dues coses: 
 

a) Que se’ls hi doni l’opció d’opinar sobre la forma en què ha de 
quedar l’esmentat local: wàter, dutxes, penja-robes, bancs i, si és 
necessari, una dependència per a administració i reunions. 

b) Arribar a un acord perquè el club es faci càrrec de l’atenció i la 
neteja del local.” 

 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, es fa una explicació de la Moció, manifestant que, en més 
d’una ocasió ha anant plantejant el problema que té aquest Club que, com 
sabeu, avui reuneix 140 atletes, tot aficionats, que l’únic que volen és tenir 
unes bones relacions, passar-s’ho bé i fer un esport que és sa, i no tenen cap 
altra pretensió que aquesta. L’any passat, a València, van quedar 
subcampions d’Espanya de marató, i, aquest any, a la marató de Barcelona, 
van quedar segons, però continuen estant en un banc del parc, sense tenir 
cap lloc a on guardar la roba.  
 
 Davant d’això i davant el fet dels serveis que hi ha en la Casa 
d’Oficis, -a part de quan arribi un dia un esdeveniment, com ha passat amb la 
Jordiada-, en la Moció plantegem l’estudi de la possibilitat de què aquell espai, 
o part d’ell, es pogués habilitar perquè aquests atletes, que hi van a entrenar-
se, a vegades a les sis del matí, tinguin on deixar la roba i altres coses sense 
cap tipus de preocupació, i que, fins i tot, els quatre de la Junta es puguin 
reunir i tenir uns serveis que en aquest moment no tenen. 
 
 El Sr. Vicenç Badenes, afegeix, em va trucar, -perquè això ho vaig 
comentar en la Comissió Informativa de Serveis a la Persona,- i em va dir: per 
què no retires la Moció i en tot cas el que fem és convocar a aquesta gent i 
busquem una solució?. És una cosa fonamental, o bé adaptar aquest espai o 
un altre, i que ens veiem amb ells, i veure com trobem una solució. 
 
 No tinc cap inconvenient en retirar la Moció, sempre que hi hagi el 
compromís seriós de què buscarem una solució a aquest problema i que 
immediatament, -com deia el Sr. Badenes- els convoquem, parlem amb ells, 
però anem amb una proposta i amb predisposició a resoldre aqueix problema. 
 
 Per tant, si és precís la retirem, però vull que quedi constància en 
acta que reclamem una solució per a aqueix problema, i que, al mateix temps, 
ens comprometem –encara que sigui el Tt. d’Alcalde de l’Àrea de Cultura, 
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Esports, Relacions Ciutadanes, i Cooperació i Solidaritat-, a trobar-nos amb 
ells per veure quina solució li donem i resolguem un problema, que és 
lamentable, el propi fet de què surt una notícia en el Diari de Cornellà que diu: 
“del banc o del parc al podium”. 
 
 Com a mínim, és per posar-se vermell, pel fet de què un Club que 
està fent això, no tingui on guardar la roba, i que allò que se’n diu “en el segon 
banc a l’esquerra” és la nostra seu social, i això és lamentable, i més ara que 
ni tan sols tenen el lavabo. 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor José Luis Morlanes Galindo. 
 
 A continuació intervé el Regidor-Delegat de l’Àrea de Cultura, 
Esports, Relacions Ciutadanes, i Cooperació i Solidaritat, senyor Vicenç 
Badenes i Teixidó, per manifestar que espera que el Sr. Alcalde sigui generós 
amb el temps perquè vol dedicar un cert temps a aquest tema. Vaig demanar 
que es retirés la Moció, perquè penso que aquest no és el mètode que hem 
d’utilitzar els regidors per atendre les peticions del veïns –és una opinió molt 
personal-, perquè a mi i a molts regidors d’aquest Ple, ens consta que aquest 
grup no té masses problemes tal com estan en aquest moment. Aquesta és 
una constatació real de part dels socis i de la Junta d’aquesta entitat, i això és 
exactament així. 
 
 Una segona qüestió és que si els regidors portéssim al Ple les 
peticions, els neguits, les aspiracions, els problemes que tenen 
aproximadament els 250 col·lectius de ciutadans organitzats en aquesta 
Ciutat, aniríem a algun lloc? No, penso que el Ple està per quelcom més seriós 
que no per a aquestes coses, però és una opinió molt personal.  
 
 Crec que els ciutadans, -manifesta el Sr. Badenes- el que esperen 
dels regidors és que se’n preocupin de veritat dels problemes de la Ciutat quan 
ells expressen que existeix un problema, i, és en aquell moment o quan 
nosaltres, la gent que tingui més capacitat de futur o sigui més visionària amb 
els problemes, els localitzi i portin solucions, però aquest, Sr. Flórez, no és el 
cas del Club Atletisme de Can Mercader. 
 
 Aquesta gent de Cornellà, que és una gent adulta, que fa esport 
perquè li agrada, i que, efectivament, no té cap més pretensió, ni cap més 
aspiració que córrer per Can Mercader, i quan hi ha una competició, anar a 
gaudir corrent, i això és fantàstic, i tant de bo hi haguessin més ciutadans 
organitzats en aquesta Ciutat d’aquesta forma. 
 
 Ells no han volgut acceptar amb les converses que hem tingut des 
de fa molts anys, la visió que hem tingut des del punt de vista municipals, de 
què s’integressin amb d’altres ciutadans organitzats, que entenen l’esport des 
de dos vessants, des de la competició i des de la formació als nens més petits 
d’aquesta Ciutat, -que aquesta, recordo, és la gran competència que té un 
ajuntament-. Per tant, ells ens van demanar unes coses i nosaltres els hi vam 
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dir que condicionàvem les seves peticions a altres peticions que la Ciutat 
també els hi feia, i finalment ens van dir: no, no gràcies, no volem fer això.  
 
 El Sr. Flórez, com a Regidor d’aquest Consistori, té tots els drets a 
plantejar allò que planteja, però el mètode és una mica pervers perquè si 
entrem en aquesta dinàmica, crec que serà terrible. I, jo vaig dir: Ignasi, si tu 
has parlat amb el president, i aquest president no ha tingut esma o no té 
coratge o no sap el nostre telèfon, doncs dóna-li, jo et convido a la reunió i en 
parlem. Parlem cada dia amb més de quatre o cinc entitats, però portar al Ple 
un problema, un tema que ells tampoc han demanat a l’Ajuntament, em 
sembla que és fer-ne un gra massa, i, per això, et vaig dir que et proposo que 
retiris la Moció, que parlem amb aquesta gent, a veure si la informació que jo 
tinc i la que tens tu és idèntica. 
 
 Aquesta és una part, l’altra és que ja t’he dit que els vestidors 
aquests que tu demanes per al Club, no poden ser perquè són els lavabos de 
Can Mercader. El que ha canviat ha estat la funcionalitat d’aquest espai que ja 
no estarà sempre obert, només quan hi hagin esdeveniments culturals, 
esportius, cívics, o els que siguin, perquè s’ha posat un lavabo de monedes, 
però  continuen sent uns lavabos, i allà no hi ha lloc per vestidors, i crec -i ja 
s’ho va dir fa temps-, que no és pla que a Can Mercader hi hagin uns vestidors 
nous. Parlem quan vulguin, però nosaltres no podem acceptar uns vestidors a 
Can Mercader. 
  
 Seguidament intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup considera que el 
Parc de Can Mercader no s’ha de convertir en una pista d’atletisme, i més, 
quan la ciutat té instal·lacions municipals adequades per fer aquesta activitat 
com són les pistes d’atletisme i que estan infrautilitzades, és a dir, que no 
estan col·lapsades en la seva utilització. 
 
 Hi ha també la pista de cross i, fins i tot, el terraplè on hi ha molta 
gent entrenant, i  es pot anar allà a entrenar, però el Parc de Can Mercader, 
no s’ha de convertir en una pista d’atletisme, perquè també es podria convertir 
en un camp de futbol, potser el dia que algun grup s’escindeixi del club de 
futbol Cornellà, pot anar a jugar a l’espai que hi ha i demanar que li fem un 
camp de futbol a Can Mercader, perquè per espai potser n’hi ha suficient. Allò 
que sí s’hauria de mirar és el per què aquests grups s’escindeixen, o no volen 
estar a la pista d’atletisme.    
 
 Segons tinc entès, continua manifestant el Sr. Artís, la gestió la 
porta el Cornellà Atlètic, -un club- i, potser, ell dóna preferència als seus socis 
i potser discrimina als altres, -no sé si el problema ve per aquí-, però  s’hauria 
d’estudiar el per què hi ha grups que no volen utilitzar l’Estadi i veure si la 
gestió és adequada i sinó posar-hi remei. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que pensa que allò que 
diu el Sr. Badenes és coherent, i que s’ha de començar perquè ho demanin 
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ells, perquè si  algú vol unes instal·lacions és lògic que vingui a l’Ajuntament i 
ho demani.  
 
 Considero que està bé que a Can Mercader es faci atletisme. 
Antigament, crec que hi havia en aquell lloc unes pistes programades, no sé si 
ara hi són, però quan jo era jove i anava a córrer, hi havien unes pistes 
marcades. Però penso que convertir els lavabos en uns vestidors, crec que no 
és el correcte, perquè no comparteixo ni tan sols l’idea de què estiguin tancats, 
encara que sé que hi ha vandalisme, però no comparteixo que quan hi hagi la 
necessitat de fer-ne el seu ús, la gent hagi d’anar amb la moneda, perquè crec 
que Can Mercader té uns lavabos i s’haurien de tenir oberts, o sigui que, és 
una altra cosa. 
 
 I, pel que fa al per què aquestes persones no usen el camp 
d’atletisme, també fa temps que vinc escoltant coses, sembla ser que és un 
grup que té o ha tingut dificultats, encara que no dic que el Club d’Atletisme 
tingui la culpa, no ho sé. Sí sembla ser és que no s’entenen. Aleshores, crec 
que és prioritari que s’iniciessin converses amb ells, i a partir d’això, designar-
los algun lloc o anar al Club d’Atletisme, que jo crec que és el lloc correcte. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alberto García Llorente, 
com a  Portaveu del Grup Municipal Mixt, per manifestar que el nostre Grup 
també pensa el mateix, que no es pot convertir un parc en una pista 
d’atletisme, i si no la volen utilitzar, el problema radica en ells. 
 
 Crec, afegeix el Sr. García, que per a solucionar aquest tema, allò 
que és principal és el diàleg, i si una de les dues parts, -en aquest cas ells-, no 
volen entrar en un diàleg, és perquè estaran contents,  i si com diu la Moció, 
estan en un banc del parc, és perquè ells volen estar en un banc del parc, 
perquè no dialoguen. 
 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista,  senyor José Luis Morlanes Galindo. 
 
 Acte seguit intervé el Regidor del Grup Municipal d’IC-V,  senyor 
Miguel López Sánchez, per manifestar que, en relació amb aquest tema, 
aquest, creiem que és una Moció que no es presenta al lloc adequat, perquè és 
un tema molt domèstic, un tema que s’ha de traslladar a la Comissió 
Informativa que li correspon. A més, sembla que la discussió no s’està portant, 
pel camí correcte, entre d’altres coses, perquè no deixa de ser la proposta d’un 
regidor, -que està en el seu dret presentar-la- però que no té el suport ni el 
consentiment, al menys, del president de l’Entitat, perquè si bé, els Grups 
Municipals, o alguns Grups Municipals d’aquí, no han tingut contacte amb 
aquesta Entitat, nosaltres com a Grup Municipal, sí l’hem tingut, -l’última va 
ser ahir-, i en boca del seu President, em deia que ells no havien plantejat 
aquesta Moció, i que si algú la plantejava doncs molt bé, que la llibertat i la 
democràcia permet fer aquest tipus de coses. 
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 En reunions anteriors mantingudes amb ells, allò que ens havien 
plantejat era que, hi va haver una Junta, després una reestructuració, i la 
gent que està en aquests moments al capdavant, gent amb molta dedicació i 
que tenen ganes de portar l’entitat endavant, no tenien clar com havien d’anar 
a l’Ajuntament, què era el què havien de fer, i per això, nosaltres, com a Grup, 
ens vam plantejar servir de pont per a traslladar les seves necessitats o 
plantejar una reunió amb l’Àrea d’Esports de l’Ajuntament. 
 
 Precisament això és el que se l’ha dit al Sr. Badenes, abans de 
començar el Ple. El dijous de la setmana vinent tenim una reunió amb ells, i  
també es plantejava que es convoqués una reunió amb els responsables, i dic 
els responsables, perquè l’Àrea d’Esports té dues persones, té el Regidor 
adjunt d’Esport i el Tinent d’Alcalde de l’Àrea, i que qualsevol dels dos o els 
dos junts, -que seria molt millor-, poguessin estar presents el dia i l’hora que 
es plantegés per aqueixa reunió. 
 
 En aqueixos contactes amb ells seria a on realment ens plantejarien 
les seves necessitats, necessitats que no passen per crear una pista 
d’atletisme a Can Mercader, perquè ells no estan per aqueixa història, donat 
que són fondistes o mig fondistes, i per a això, no se’n necessiten pistes, ja 
que poden córrer en qualsevol lloc. 
 
 En aquests moments creiem sincerament que el que necessiten és 
assessorament i ajuda que, potser, s’hagués tingut que dedicar fa temps per 
l’Àrea d’Esports i que, per les raons que siguin, bé perquè ells no han anat allà 
o no s’ha cregut oportú, no s’ha fet però, en aquests moments, està en vies de 
solució, i ja dic que el dijous de la pròxima setmana hi ha una reunió amb 
ells, a la qual seran invitats- els dos regidors d’esports, per a poder deixar 
clarificat aquest tema. Evidentment, no podem donar suport a la Moció, 
perquè no creiem que sigui el que està desitjant un grup de ciutadans. És 
l’opinió d’un regidor, -molt digne i molt respectable-, però no es tracta 
d’aqueixa qüestió, i votarem en contra, i, en tot cas, el que demanaria és que 
la retirés, i que quan  tinguem aqueixos contactes amb ells, veiem entre tots 
què podem fer.         
 
 A continuació pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que a Cornellà hi ha 
dues-centes cinquanta entitats que  tenen una seu o es reuneixen en un 
Centre Cívic, o, fins i tot en un bar, però dóna la casualitat que ningú s’ha de 
despullar a les sis del matí, a les set o a les nou i deixar la roba en un banc 
mentre entrena i després posar-se-la.  
 
 Això ho necessita la gent que  va a córrer en aquell lloc, i, per tant, 
les coses són radicalment diferents. També cal dir que les pistes de l’Estadi 
d’Atletisme no estan a les sis, ni a les set ni a les vuit del matí obertes i a 
disposició de tothom, perquè cadascú va en funció de la seva disponibilitat de 
temps, del seu treball, i aqueixes són qüestions que s’han de veure. Si això per 
a vosaltres no té cap importància, per a mi la té. Jo vaig comentar això al 
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President el dissabte i es va posar contentíssim i em va dir que li semblava 
extraordinari, i és cert que no ho han sol·licitat ells,  però ell ho coneix. 
 
 Jo parlo amb molts d’ells cada dia, i sí que tenen aqueixa 
necessitat, encara que no sigui una qüestió que ells hagin plantejat, i uns 
quants d’ells ja van estar aquí una vegada i van sortir dient que, com sempre, 
ells no es mereixien cap atenció. Convoquem la reunió, no tinc cap 
inconvenient, però jo considero que sí que s’ho mereixen i ho necessiten, i fins 
i tot, quan van a córrer, deixen molt bé el nom de la ciutat, i no són quatre 
que es reuneixen allà per a escoltar-se a ells mateixos ni que els hi importi un 
rabe el que passa de la porta cap a fora, i la prova és que fa un any eren 
quaranta o cinquanta  i avui són cent quaranta, i no són gent que vinguin de 
l’atletisme. 
 
 És veritat que no ha hagut una bona connexió per part d’alguns 
d’ells amb el club. Cadascú té la seva forma d’actuar i jo, en això, no vull 
entrar ni he entrat, perquè són actituds personals que no tenen perquè  
barrejar-se. Veiem quan i com ens veiem amb ells, i si voleu, els hi dic a ells 
que recullin signatures de tots els cent quaranta que hi ha per veure que és el 
que opinen sobre aqueixa necessitat.  
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que al Sr. Flórez  entén que retira la Moció, i  que també vol donar 
la seva opinió al respecte. Per a practicar el futbol estan els camps de futbol, i 
per a practicar l’atletisme, hi ha un estadi. Em sembla legítim que la gent 
pugui decidir que va a córrer al parc com pot decidir que va a la plaça de 
Catalunya i li dóna vuit voltes, i a l’Ajuntament, per suposat, que li semblarà 
bé que hi hagi gent que a les 6 de la matinada ho faci. Això no obstant, allò 
que no es pot pretendre és fer  en determinats equipaments que tenen unes 
funcions, encara que es puguin fer servir per a unes altres, pretendre instal·lar 
vestuaris o, fins i tot, una petita sala per a reunions, perquè el parc de Can 
Mercader no està pensat per a això. 
 
 Ells estan en el seu dret de fer el que fan, em sembla molt lloable,  
però per aquesta regla de tres, com a algú li doni per practicar algun altre 
tipus d’esport a la plaça Sant Ildefons, potser ens demanaran que els hi fem 
uns vestidors per a practicar el que sigui. Però especialment, per a practicar 
determinats esports, si el que es vol és fer-ho i que hi hagin les dutxes, els 
vestidors, etc, estan les instal·lacions municipals, els camps de futbol, els 
pavellons esportius, l’estadi, la piscina i les que farem. Per descomptat que la 
gent pot practicar esport allà on vulgui, però el que no es pot pretendre, a 
més, es que es faci una instal·lació expressament, i en aquest cas, en aqueixos 
vestidors que estan tancats, llevat quan hi ha visites de grups, no només quan 
hi ha festes, sinó també quan hi ha visites d’escoles, els lavabos de Can 
Mercader estan oberts.           
 
 Per tant, la Moció es retira i quedeu emplaçats a fer aquesta reunió 
amb ells, en el ben entès, que la intenció, és tractar de facilitar les coses en la 
mesura del possible. 
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 Després d’això la Moció és retira pel Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
 
 
 
 3.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula la senyora Judith Ibàñez Vives, com 
a  Regidora-Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, per 
manifestar que a cada Ple anem informant del problema de les dones que 
moren a mans dels seus companys o marits. Al mes de gener vam dir el nom 
de 5, 2 al mes de febrer, 1 al mes de març. 
 
 L’associació de dones separades i divorciades ens ha donat l’última 
informació quan han disposat de totes les dades dels hospitals i dels jutjats, 
resulta que són 16, i al mes d’abril han mort 7 dones més, o sigui que, en total 
al 2001, 23 dones han mort a mans dels seus companys o marits. 
 
 Hem de lamentar una vegada més, que sigui major el nombre de 
dones del que nosaltres havíem dit, i, per altra banda, hem de lamentar i 
condemnar les poques garanties que tenen aquestes dones, tan jurídicament 
com socialment, per ser protegides,  dels ex marits, perquè la majoria 
d’aquestes dones ja estaven separades dels seus companys o marits. 
 
 També hem de recriminar moltes sentències d’alguns jutges que, 
d’alguna manera, semblen un escarni i potser provoquen que hi hagin més 
maltractaments i més violència per part dels marits. L’any 2001, portem 23 
dones mortes  i vull que consti a l’acta del Ple. 
 
 A continuació pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que, tots fem nostres les paraules de la senyora Judith Ibàñez, 
i que, en aquest sentit, constin en l’Acta, en el ben entès que, afortunadament, 
cap d’aquestes morts s’han produït en la nostra ciutat, això és una cosa que 
també val la pena dir-ho. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA,  per manifestar que va fer una pregunta 
per escrit al  senyor Antonio Martínez, Regidor-Delegat de l’Àrea de Via 
Pública, Manteniment i Serveis, i que li ha contestat avui, en la que explica en 
una de les parts, que quan en un carrer es posen pivots, és perquè la Guàrdia 
Urbana demana que sigui així. 
 
 La pregunta és la següent: 
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 “Atès que la proliferació de tanques metàl·liques, de diferents tipus i 
mides per la ciutat, és permanent i progressiva, el cost del qual no tenim la 
més mínima informació, demanem que se’ns informi: 
 

a) A quina quantitat puja la seva adquisició, durant l’any 2000 i el 
que portem del 2001?.  

b) A que cost aproximat s’eleva la mà d’obra de la Brigada 
Municipal, per a la seva instal·lació, pintura i manteniment?. 

c) Quina empresa  és la que les subministra? 
d) Tenim entès que la compra i col·locació dels pivots que es 

col·loquen en les voreres, va a càrrec dels sol·licitants. Però quan 
aquestes les col·loca la Brigada Municipal en carrers o trams 
d’elles. També és així? 

e) L’empresa subministradora dels esmentats pivots és la mateixa 
que la de les tanques?, i la compra dels mateixos, la fan a través 
de l’Ajuntament o per recomanació d’aquest? 

 
P.D. Preguem resposta per escrit.” 

 
 
 Això vull  relacionar-ho amb un tema concret, que és que per part 
de Manteniment i Serveis, o d’Urbanisme, està pressupostat per al barri 
Gavarra, cent milions de pessetes, i per exemple, el carrer Frederic Soler, que 
té les voreres força deteriorades, perquè fa anys que en aquell carrer els cotxes 
sempre estan en ambdós costats al damunt de la vorera i crec –no ho sé-, que 
aquesta ha de ser un dels que està contemplat arreglar i no sé si això tardarà 
dos, tres mesos o el que sigui, però ara acaben de posar els pivots en una 
vorera de punta a punta, i potser d’aquí a un mes o dos, això s’ha de treure i 
em sembla que és una despesa, d’una banda, innecessària, i per altra banda 
una falta de coordinació entre els diferents sectors.  
 

 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor-Delegat de 
l’Àrea de Cultura, Esports, Relacions Ciutadanes, i Cooperació i Solidaritat, 
senyor Vicenç Badenes i Teixidó. 
 

 Per altra banda, continua manifestant el Sr. Flórez, he plantejat en 
alguna ocasió alguna pregunta o algun prec, sobre el tema dels cartrons –
sobretot dels cartrons i de determinats comerços- i he comentat la falta de 
contenidors de cartró, en algun lloc això segueix igual en alguns punts 
concrets, com passa en el Mercat Marsans, per la part del davant i per la part 
del darrere, i com passa en el carrer Catalans, encara que allí hi ha algun 
contenidor.  
 
 Aquesta tarda he tingut una discussió amb un senyor que tenen allí 
un comerç de fruita. Ja havia passar una nota dient que, per favor, es 
posessin pivots o s’impedís això perquè un furgó grandíssim que tenen, sense 
cap tipus de contemplacions, ho col·loquen damunt la vorera en la cantonada 
del carrer Catalans amb carrer Ramoneda, al costat dels contenidors 
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d’escombraries i una cabina telefònica. I ho fan amb tota la cara, perquè, 
alguna vegada, ha vingut la Guàrdia Urbana i quan han marxat, l’han tornat a 
col·locar al mateix lloc. 
 
 Avui mateix, davant meu, una noia amb quatre o cinc caixes de 
cartró, les ha llançat a dintre del contenidor, i jo li he dit si creia que això 
estava bé, i m’ha dit que jo no l’hi havia de dir a on ho posava. 
 
 Penso que potser a través del Consorci, o a través de Medi Ambient 
es podia fer reunions o una nota als comerços dient que això no ho facin. Jo 
demano una solució per aqueixos problemes, i que es faci una revisió per 
veure en quants llocs falta posar algun tipus de contenidors i poso com a punt 
especial, el Mercat Marsans, perquè hi ha molts comerços, i, sense cap tipus 
de dubte, la gent ho llença al contenidor d’escombraries, i alguns ho deixen a 
fora, perquè hi ha de tot. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com 
a Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar que, pel que fa al tema del carrer Frederic Soler, els han pagat els 
veïns i s’han posat per la discussió que ha hagut entre la Guàrdia Urbana i 
Manteniment i Serveis, que no és que hi vagin separats. Una cosa està clara, 
si de veritat creus que amb cent milions arreglarem tota la Gavarra, doncs 
quina sort. 
 
 Evidentment, el carrer Frederic Soler, no s’arreglarà el pròxim any,  
-ni molt menys- i ja veurem si es pot arreglar l’any 2004, perquè hem decidit 
començar pels carrers que major trànsit de vianants tenen, i aquest no és el 
cas. 
 
 És cert que al carrer Frederic Soler estàvem en una situació en què 
la gent no podia sortir de les porteries, i hem decidit intervenir. Com pots 
veure el tipus de pivot que s’han posat, són pivots aprofitables, perquè no es 
trenquen com els altres que són buits, ja que aquests quan els hem canviat 
d'algun carrer, es treuen i es tornen a col·locar un cop pintats, per tant són 
aprofitables. 
 
 Pel que fa a l’altra qüestió, des de Medi Ambient es continuen fent 
campanyes, i allò dels contenidors té un problema i és que la ciutat tampoc és 
tan gran per a tenir molts més contenidors. De totes maneres, el tema del 
Mercat Marsans, ho mirarem, encara que no és el punt on més cartrons n’hi 
ha. En tot cas, hi ha una furgoneta i hi ha un acord amb els comerciants, que 
va voltant tot el dia, i ells saben a quina hora poden treure els cartrons i 
aqueixa furgoneta els recull. Una altra cosa és que, evidentment, tothom no 
comparteix aqueix interès manifest que té molta gent pel tema de Medi 
Ambient, i mentre ho llencin al contenidor no se’ls pot multar. 
 
 Seguidament pren la paraula la Regidora-Delegada  de l’Àrea de 
Medi Ambient i Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, per manifestar 
que en la part que pugui afectar a Medi Ambient, només voldria fer una 
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reflexió. La nostra ciutat, en aquest moment, per a efectuar la recollida 
selectiva, té tots els mètodes al seu abast. Estem fent, el porta a porta, per als 
comerços i per els cartrons, i el porta a porta per a tot el que són elements 
voluminosos de tots els usuaris de la ciutat.  
 
 Tenim una deixalleria mòbil que passa cada setmana per diferents 
barris, i també tenim uns 600 contenidors en els carrers que estan estudiats 
en funció del nombre d’aportacions, i depenen també del tipus d’habitatges 
que hi ha als voltants i del nombre d’usuaris previstos. També, sabeu que 
tenim la deixalleria, i, a vegades, surt una mini deixalleria d’una empresa que 
també està  en el municipi. 
 
 Per tant, penso que els recursos que tenim en la Ciutat per a 
gestionar els nostres residus són enormes. Ara bé, si les campanyes 
informatives i tot el que diu la televisió, i tot el que diem nosaltres, etc., a 
vegades, se n’oblida, és falta -moltes vegades- d’interès, i, potser també, 
d’insistència. S’ha de seguir insistint perquè hem comprovat que només un 
12% de la població coneix l’existència d’una deixalleria, en canvi quan ho he 
dit en altres fòrums, han considerat que és un èxit, que en un any un 12% 
conegui la deixalleria, o sigui que, totes les coses es poden veure des dels dos 
punts de vista, o com a molt o com a poc. 
 
 Sempre penso que és insuficient el que nosaltres fem, però també és 
cert que la població de Cornellà recull en aquest moment, a través de la 
recollida selectiva 79.000 tones anuals, que vol dir, més o menys, una tona a 
l’any per persona, per habitant de Cornellà, i  és molt. 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor-Delegat de 
l’Àrea de Cultura, Esports, Relacions Ciutadanes, i Cooperació i Solidaritat, 
senyor Vicenç Badenes i Teixidó. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per preguntar al Tinent d’Alcalde, Sr. 
Badenes, referit a aquella carta que vam acordar que s’adreçaria a unes 
persones determinades, arran de la Moció dels Grup Socialista i del nostre, 
referida al Festival de Pallassos. Com que ja han transcorregut uns quants 
mesos, voldria saber quantes persones han contestat, i, en funció del nombre 
de persones que hagin contestat, potser ja podríem entrar a valorar les 
respostes, a conèixer-les, i discutir-les. Voldria saber, quantes respostes s’han 
rebut, i, en funció del nombre, crec que podríem començar a treballar. 
 
       
 Voldria fer dos precs, continua manifestant el Sr. Tardà, un d’ells  
referit al tema de la matriculació, pre inscripció, i que com sabeu és un tema 
que en això hem coincidit, amb el Grup Socialista que el sofrim i que intentem 
anar millorant.  
 
 Sabeu que al Parlament de Catalunya hi ha hagut alguna novetat, 
es va guanyar una proposta dels grups d’esquerra, i el Govern de la 
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Generalitat ja va dir que no en faria cas, -en tot cas ja ho veurem-, però crec 
que s’han produït variables. Jo demanaria a la Regidora que valdria la pena 
que convoqués una reunió extraordinària, -prego que la convoqui- si ho 
considera oportú, per parlar del tema de la pre-inscripció, de com afrontem el 
tema de la matriculació. 
 
 D’altra banda, sabeu tal com van anar els moviments en el 
Parlament, cas que el Govern de la Generalitat s’avingués a supeditar-se a allò 
que es va aprovar en el Parlament, -cosa que està per veure, també depèn dels 
ajuntaments que ho sol·licitin, si més no, aquesta és la informació que es 
generava arran de la Moció que es va presentar al Parlament-, de manera que, 
crec que  és bo que els Grups Municipals ens trobéssim per discutir-ho. 
 
 Finalment hi ha un prec que llegiré, i diu:     
 
 “El Grup Municipal d’ERC considera que donada l’alta 
responsabilitat del protagonista de les paraules pronunciades pel Rei 
d’Espanya, Juan Carlos I, el dia 23 d’abril durant la celebració d’un acte 
oficial en què s’afirmava que  la llengua castellana mai no havia estat 
imposada arreu i tenint en compte que encara són vives milions de persones, 
ciutadanes de Catalunya, Galícia, Euskadi, i d’altres pobles i nacionalitats de 
l’Estat Espanyol,  que  van patir durant dècades la negació del dret a poder 
“viure” en la seva llengua materna (obligant-los fins i tot a substituir el seu 
nom de pila per un en llengua castellana), així com  les dificultats amb què les 
llengües minoritàries afronten llur supervivència als inicis del segle XXI com a 
conseqüència d’etapes històriques esmentades anteriorment i del desigual   
tractament que la Constitució Espanyola atorga  a les diverses llengües de 
l’Estat Espanyol, volem manifestar públicament la vergonya, que com a 
catalans sentim per les paraules ignorants emeses per un monarca 
constitucional, que sols pot entendre's, o justificar-se,  des de l'analfabetisme 
o, el que seria pitjor, des de  la mala fe”. 
 
 Seguidament intervé el Sr. Alcalde, José Montilla, per manifestar 
que els precs són precs i, això últim, no sé si és exactament un prec, però és 
una manifestació.  
 
 A continuació pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea de 
Cultura, Esports, Relacions Ciutadanes, i Cooperació i Solidaritat, senyor 
Vicenç Badenes i Teixidó, per  en relació al tema del Festival de Pallassos 
manifestar que han contestat 3 persones de les 15 o 16 persones a les quals  
vam demanar el seu parer, encara que hi ha gent que ens han trucat i ens han 
dit que després de Setmana  Santa, i ara esperem que arribin. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que han vist que a partir 
del dia 23 d’aquest mes, Televisió Aquí ha tornat a emetre a través del Canal 
54, i com que en el moment que es va fer el tancament es va fer molta 
polèmica, voldria saber si hi havia informació del per què està tornant a 
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emetre, encara, afegeix, que suposo que és perquè els van donar permís per 
fer-ho.  
 
 No sé si el Regidor de l’Àrea de  Comunicació té notícies del tema. 
Com que aquest  qüestió es va quedar que hi havia  gestions des de 
l’Ajuntament de si emetria des del Canal 54 o no, suposo que estareu 
informats d’alguna forma. 
 
 Acte seguit intervé el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Interior, Comerç i 
Comunicació, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que les notícies 
que tenen és que permís no tenen, i han deixat que tornin a obrir, i, en tot 
cas, depèn de com vagin les coses, en la propera Comissió Informativa 
parlarem del tema de la televisió. 
 
 A continuació pren la paraula el Sr. Alcalde, per informar que el 
punt d’urgència està retirat, perquè no ha hagut temps material de què 
estigués preparat. 
 
 
 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-dues hores i quinze minuts, de 
la qual s’estenc la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, junta-
ment amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 
 
 
 
 
 
 


